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ZAPISNIK 
 
sa 20. sjednice  Skupštine Istarske  županije, održane  27.travnja  2015. godine (ponedjeljak) 
u dvorani  ISTRA Spomen doma u  Pazinu 
 

Sjednicu  je u  10,10  sati otvorio VALTER DRANDIĆ, predsjednik Skupštine Istarske  
županije  (IDS-HNS-ZELENA STRANKA), koji je sjednici i predsjedavao. 
 Pozdravlja vijećnice i  vijećnike, Župana Istarske županije sa suradnicima, cijenjene  
goste,  te medije. 

Poziva  tajnicu  Skupštine  Istarske  županije, gospođu  Vesnu  Ivančić, da izvrši 
prozivku. 

PRISUTNI – ODSUTNI 

R.
br 

 VIJEĆNIK 
LISTA PRIMJEDBE 

1. Davor  Komar 
IDS-HNS-Zeleni  

2. Furio Radin 
IDS-HNS-Zeleni  

3. Elvira Krizmanić Marjanović 
IDS-HNS-Zeleni  

4. Valter Drandić 
IDS-HNS-Zeleni  

5. Petra Stojaković 
IDS-HNS-Zeleni  

6. Sandra Ćakić Kuhar 
IDS-HNS-Zeleni  

7. Tedi Chiavalon 
IDS-HNS-Zeleni  

8.  Vili Rosanda 
IDS-HNS-Zeleni  

9. Nevija Poropat 
IDS-HNS-Zeleni  

10. Dragan Filipović 
IDS-HNS-Zeleni  

11. Josip Anton Rupnik 
IDS-HNS-Zeleni  

12. Osman Dželil 
IDS-HNS-Zeleni  

13. Vesna Šćira Knapić 
IDS-HNS-Zeleni  

14.  Vladimir Buršić 
IDS-HNS-Zeleni  

15. Zdenko Pliško 
IDS-HNS-Zeleni  

16. Slavica Popadić 
IDS-HNS-Zeleni  
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17. Boris Rogić 
IDS-HNS-Zeleni  

18. Tamara Brussich 
IDS-HNS-Zeleni  

19. Lirim Ramadani 
IDS-HNS-Zeleni  

20.  Eleonora Kotiga Vaš 
IDS-HNS-Zeleni  

21. Petra Kancijanić 
IDS-HNS-Zeleni  

22. Danica Miletić 
IDS-HNS-Zeleni  

23. Lino Kuharić 
IDS-HNS-Zeleni  

24. Stjepan Mraković 
IDS-HNS-Zeleni  

25. Damir Kajin 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr 

 

26.  
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

27. Tanja Vrbat 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr Odsutna 

28. Silvano Hrelja 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

29. Branko Ružić 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

30. Mladen Premuž 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

31. Mirjana Galo 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

32. Evelina Biasiol Brkljačić 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr Poslije prozivke 

33. Maja Šarić 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

34. Kemal Velagić 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

35. Bojan Skočilić 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

36. Nikola Dobrila 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

37. Miljenko Koroman 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

38. Marino Diminić 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

39. Marino Roce 
HDZ – HDS  

40. Ivica Butorac 
HDZ – HDS  
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OSTALI PRISUTNI : 

Mr. sc VALTER FLEGO, župan Istarske  županije 

GIUSEPPINA RAJKO,  zamjenica  župana  Istarske  županije 

VALERIO DRANDIĆ,  načelnik  Županijske uprave Istarske županije 

VESNA IVANČIĆ, tajnica  Skupštine  Istarske  županije 

MELITA FERENČIĆ,  pomoćnica  tajnice  Skupštine Istarske  županije 

IVAN KLARIĆ, voditelj zapisnika, 

ALEN DAMIJANIĆ, pročelnik Upravnog odjela  za  gospodarstvo IŽ,  

MARIN GRGETA, pročelnik  Upravnog  odjela za decentralizaciju, lokalnu i područnu 
(regionalnu) samoupravu, prostorno uređenje i  gradnu IŽ, 

SLAVICA BENČIĆ KIRAC,  pročelnica Upravnog odjela za financije i proračun IŽ 

JOSIP ZIDARIĆ,  pročelnik Upr5avnog odjela za održivi  razvoj IŽ 

MLADEN MILOHANIĆ, Upravnog odjela za poljoprivredu , šumarstvo, lovstvo, ribarstvo i 
vodoprivredu – Fond za  razvoj poljoprivrede IŽ,IŽ 

SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica Upravnog odjela za  zdravstvo i socijalnu  skrb IŽ 

VLADIMIR TORBICA, pročelnik  Upravnog odjela za kulturu  IŽ 

PATRICIA SMOLJAN, pročelnica Upravnog odjela za  obrazovanje, sport i  tehničku kulturu  
Istarske  županije,  

PATRIZIA BOSICH, pročelnik  Upravnog odjela za međunarodnu suradnju i  europske 
integracije IŽ, 

DUŠKO  KISBERI, šef Kabineta Župana  Istarske  županije,  

ROBI ZGRABLIĆ, ravnatelj ŽUC-a Istarske  županije. 
 

PREDSJEDNIK Skupštine  Istarske  županije (IDS-HNS ZELENI), VALTER 
DRANDIĆ. konstatira da je izvršenom  prozivkom  utvrđeno da sjednici  prisustvuje 41 od 45 
vijećnika, pa  Skupština može punovažno raspravljati i odlučivati 

41. Željka Hrlić 
HDZ – HDS   

42. Tatjana Mrkonjić 
HDZ – HDS  

43. Damir Ilić 
Hrvatski laburisti – Stranka rada  

44. Mario Radešić 
Hrvatski laburisti – Stranka rada  

45. Ticijan Peruško 
Hrvatski laburisti – Stranka rada  
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Prijedlog  dnevnog  reda vijećnici  su  dobili u  pozivu za  sjednicu  na koji nije  bilo  
drugih prijedloga. Predlaže  dvije izmjene i  dopune. Prvo, da se iz  dnevnog  reda skine 
točka  15.-  Prijedlog Zaključka  o prihvaćanju Izvješća o  radu Zaklade za  poticanje 
partnerstva i  razvoja  civilnog  društva, iz razloga što je nju  potrebno još  doraditi i biti će na 
slijedećoj  sjednici. Umjesto te točke stavlja novu točku- Prijedlog  Zaključka o davanju  
suglasnosti  na prve izmjene i dopune financijskog plana Županijske uprave za  ceste za  
2015. godinu, čine se Skupština suglasila.  

 
Daje na glasanje predloženi dnevni red,  sa usvojenim izmjenama, te nakon glasanja  

utvrđuje  da je  Skupština  jednoglasno za  20 sjenicu  Skupštine  Istarske županije, utvrdila  
slijedeći                  

 
                                           DNEVNI RED 

1.  
a) Verifikacija zapisnika sa 18. sjednice Skupštine Istarske županije, 
b) Verifikacija zapisnika sa 19. sjednice Skupštine Istarske županije, 

2. Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije, 
3.  

a) Prijedlog Odluke o stavljanju mandata vijećnika Skupštine Istarske 
županije u mirovanje, 

b) Prijedlog Rješenja o verifikaciji mandata vijećnika Skupštine Istarske 
županije, 

c) Svečana prisega vijećnika Skupštine Istarske županije, 

4. Izvješće o Savjetovanju sa zainteresiranom javnošću i o Savjetodavnoj konferenciji 
Skupštine Istarske županije o TE Plomin, 

5. Prijedlog Godišnjeg izvještaja o izvršenju Proračuna Istarske županije za 2014. godinu, 
6. Prijedlog Odluke o raspodjeli rezultata za 2014. godinu,  
7. Izvješće o radu Župana Istarske županije za 2014. godinu,  
8. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o provedbi Operativnog plana aktivnosti Plana za 

zdravlje i socijalno blagostanje Istarske županije za 2014. godinu, 
9. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Procjene ugroženosti od požara Istarske županije i 

donošenju Plana zaštite od požara za Istarsku županiju, 
10. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o radu Županijskog operativnog centra 

Istarske županije za 2014. godinu i Programa rada Županijskog operativnog centra 
Istarske županije za 2015. godinu, 

11. Prijedlog Odluke o davanju ovlaštenja Županu Istarske županije za sklapanje Ugovora 
između Ministarstva financija RH, Ministarstva zdravlja RH, Istarske županije i Opće 
bolnice Pula za uredno izmirenje dugoročnih obveza po izdavanju jamstva Vlade 
Republike Hrvatske, Ministarstva financija rizični broj: F-011-15 

12. Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja decentraliziranih funkcija 
osnovnog školstva za 2015.godinu, 

13. Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja decentraliziranih funkcija 
srednjih škola i učeničkih domova za 2015.godinu, 

14. Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o osnivanju Lučke uprave Rabac, 
15. Prijedlog  Zaključka o davanju  suglasnosti  na prve izmjene i dopune financijskog plana 

Županijske uprave za  ceste za  2015. godinu, 
16. Prijedlog Odluke o davanju poslovnog prostora u podrumu Istarskih domova zdravlja u 

Poreču, Mauro Gioseffi br.2, na uporabu Dnevnom centru za rehabilitaciju Veruda-Pula, 
17. Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Statuta zdravstvene ustanove Istarski domovi 

zdravlja, 
18.  
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a) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Medicinske 
škole Pula, 

b) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Srednje škole Zvane Črnje Rovinj – Scuola media superiore 
„Zvane Črnja“ Rovigno, 

19. Prijedlog Odluke o provedbi Programa praćenje kakvoće mora za kupanje na plažama 
Istarske županije u 2015. godini, 

20. Izbor Savjeta mladih Istarske županije (tajno glasanje). 
 

ORDINE DEL GIORNO 
 

1)  
a) Verifica del verbale della XVIII seduta dell'Assemblea della Regione Istriana, 
b) Verifica del verbale della XIX seduta dell'Assemblea della Regione Istriana, 

2) Domande dei consiglieri, proposte e informazioni, 
3)   

a) Proposta di Delibera sulla sospensione del mandato del consigliere 

dell'Assemblea della Regione Istriana, 

b) Proposta del Provvedimento di verifica del mandato del consigliere 

dell'Assemblea della Regione Istriana, 

c) Giuramento solenne del consigliere dell'Assemblea della Regione Istriana, 

4) Relazione sulla Consulenza svolta con il pubblico interessato e sulla Conferenza 
consultiva dell’Assemblea della Regione Istriana riguardo alla CT di Fianona, 

5) Proposta della Relazione annuale sull'attuazione del Bilancio della Regione Istriana per il 
2014, 

6) Proposta di Delibera sulla ripartizione dei risultati per il 2014,  
7) Relazione sul lavoro svolto dal Presidente della Regione Istriana per il 2014,  
8) Proposta di Delibera sull'approvazione della Relazione sull'attuazione del Piano operativo 

delle attività del Piano per la salute e il benessere sociale della Regione Istriana per il 
2014, 

9) Proposta di Conclusione sull'approvazione della Stima del grado di pericolo da incendio 
della Regione Istriana e si emana il Piano per la protezione antincendio della Regione 
Istriana, 

10.Proposta di Conclusione sull'approvazione del Rapporto sul lavoro del 
     Centro operativo regionale della Regione Istriana per il 2014 e del 
     Programma di lavoro del Centro operativo regionale della Regione Istriana 
     per il 2015, 
11 Proposta di Delibera con cui si dà l'autorizzazione al Presidente della 
     Regione Istriana a stipulare il Contratto fra il Ministero delle finanze della 
     RC, il Ministero della sanità della RC, la Regione Istriana e l'Ospedale 
     generale di Pola per il pagamento regolare degli obblighi a lunga durata, 
     dopo il rilascio della garanzia del Governo della Repubblica di Croazia, 
     Ministero  delle finanze, numero di rischio: F-011-15 
12.Proposta di Delibera sui criteri, le misure e le modalità di finanziamento delle 
     funzioni decentrate delle scuole elementari per il 2015 
13.Proposta di Delibera  sui criteri, le misure e le modalità di finanziamento 
     delle funzioni decentrate delle scuole medie superiori e delle case dell'alunno 
     per il 2015, 
14.Proposta di Delibera sulle modifiche e integrazioni della Delibera 
    d’istituzione dell’Autorità portuale di Rabac (Porto Albona), 
15. Proposta di Conclusione sul consenso alle prime modifiche e integrazioni del piano 
finanziario dell’Autorità regionale per le strade per il 2015, 
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16.Proposta di Delibera con la quale si consente l'uso del vano nel  seminterrato 
    delle Case istriane della salute a Parenzo, via Mauro Gioseffi 2,  al Centro 
    diurno di riabilitazione Veruda-Pola, 
17.Proposta di Delibera sulle modifiche e integrazioni dello Statuto dell'ente 
     sanitario Case istriane della salute, 
18. 

a) Proposta di Delibera sulla previa approvazione della proposta di Statuto della 
Scuola di medicina di Pola, 

b) Proposta di Delibera sulla previa approvazione della proposta di Delibera sulle 
modifiche e integrazioni dello Statuto della Srednja škola Zvane Črnje Rovinj – 
Scuola media superiore „Zvane Črnja“ Rovigno, 

19. Proposta di Delibera sull'attuazione del Programma del monitoraggio 
      della qualità del mare per la balneazione sulle spiagge della Regione 
      Istriana nel 2015, 
20. Elezione del Consiglio dei giovani della Regione Istriana (voto segreto). 

 
AD - 1 

a) Verifikacija zapisnika sa 18. sjednice Skupštine Istarske županije, 
b) Verifikacija zapisnika sa 19. sjednice Skupštine Istarske županije, 

 
Skupština je odvojenim  glasanjem bez primjedbi  sa 41 glasom «ZA», bez  glasova  
«PROTIV» i  bez  «SUZDRŽANIH»  glasova,  verificirala 
 
    SKRAĆENI ZAPNIK 
 sa 
a)  18. sjednice Skupštine Istarske županije 
b)  19. sjednice Skupštine Istarske županije 

 
AD – 2 Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije, 

 

 Na temelju dogovora sa prethodne sjednice Stručne službe su prikupile prijave za  

vijećnička pitanja. 

 Za pitanja vijećnika prijavili su se Zdenko Pliško, Maja Šarić, Sandra Ćakić – Kuhar, 

Marino Roce, Nevija Poropat, Vladimir Buršić, Tedi Chiavalon, Damir Kajin, Josip Anton – 

Rupnik, Vili Rosanda.  

 

ZDENKO PLIŠKO, Istarski umirovljenici, ima dva kratka pitanja. 

Prvo pitanje, odnosi  se na opremanje kardiologije u  Općoj  bolnici  Pula. Duže 

vremena se povlači pitanje nabavke nekih uređaja  vezanih za  rad dijagnostike, kao što je 

CT-e, magnetna i druga  oprema. Poznato  je  da se zgrada neće dirati. Sredstva 

Ministarstva, 50  %  sredstava vezana za  uređaj  CT-a još su  lanjske godine osigurana, pa  

ga interesira u kojoj  fazi je  postupak  nabave spomenutih  uređaja.  

Drugo pitanje – sanacija  krova  na zgradi  psihijatrije u  Općoj  bolnici Pula. 

 

 

Mr.sc.VALTER FLEGO – ŽUPAN, zahvaljuje vijećniku  Zdenku  Plišku  na pitanju. 

Vezano za nabavku  CT-e uređaja, natječajna dokumentacija  se upravo priprema  na 

jedan vrlo  stručan način, županija, Opća bolnica Pula, Savjet Radiologa  Hrvatske i 

Ministarstvo  zdravlja, kako  bismo dobili zbilja  jedan vrlo kvalitetan 128 slojni uređaj. CT-e 

uređaj će biti  instalira u zgradi radiologije,  koji se  praktički   neće  micati s mjesta. U nabavi 
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je i jedan vrhunski, jako dobar uređaja, koji će detektirati magnetsku  rezonancu, 1,5 tesla 

snage, što  znači  da je zbilja  vrhunski uređaj. 

Natječajna  dokumentacija  se usklađuje i priprema. Nakon toga ide javno  

nadmetanje i ako nema nekakve žalbe, što  vjerujem da će  tako  biti, jer zbilja vrlo studiozno 

se sprema, siguran sam da će na jesen ti  uređaji  funkcionirati.   

Hvala i  na pitanju  vezano za  krov  zgrade psihijatrije. 

Ukoliko  budem imao  vašu  podršku. za  slijedeću sjednicu  Županijske skupštine 

pripremamo  rebalans  Proračuna. U  rebalansu  Proračuna nastaviti  ćemo raditi i  što 

radimo na rashodovnoj  strani, prvenstveno materijalne rashode zaposlenika, plaće i sve 

ostalo što pokušavamo šparati i  štedjeti, da bismo imali prostora na  drugim investicijama da  

ih  pokrenemo. To  će sigurno  biti moj prijedlog za  slijedeće rebalans Proračuna da 

zatvorimo ovu financijsku konstrukciju oko krova psihijatrije. U  drugi  dio  će se sigurno 

uključiti i  Ministarstvo zdravlja, kao što smo u par navrata razgovarali sa  samim ministrom, 

odnosno  naša Opća bolnica  Pula. Želim se zahvaliti  sanacijskoj  ravnateljici na puno  

napora koje  čini  po  tom pitanju.      

Jedno veliko i iskreno hvala svim donatorima, koji su  samo prošli  tjedan 600.000,00 

kuna  donirali Općoj  bolnici. Iznos od 600.000,00 kuna u ovim  vremenima  iz  trgovačkih  

društava nije malo i  zato  želim reći jedno  veliko, iskreno hvala  BINI – Istri,  veliko iskreno  

hvala  Info- VIP-u, Eltoru, obrtnicima Savičente i  Barbana, svima koji  su u  tjedan dana 

sakupili  preko  600.000,00 kuna za  ovu vrijednu  opremu. I ovom prigodom iz ove pozicije 

pozivam i sve ostale ljude  dobre  volje da ukoliko  imaju, prvenstveno  financijske snage, da  

su  vrata bolnice   za  takve donacije više nego  otvorena. 

 

MAJA ŠARIĆ, SDP,  ima pitanje  vezano za  barbanski rotor. Poslovna  zona, 

industrijska  zona Barban, ima za  sada nekih  10-tak godina gospodarskih  subjekata, cestu 

već izgrađenu, poslovne prostore, poslovne hale, 4 su u visokom  stupnju pripreme. Radi se 

o proizvodnim  pogonima. Ti pogoni i  aparati koriste  tehniku  visoke elektronske  

specifikacije, a rotor koji se tamo pokušava izgraditi već duži niz  godina nikako  da krene u 

realizaciju.  Prašina  koja  se diže uništava elektroniku, uništava proizvodne pogone, a svi 

znamo što proizvodnja danas znači. Tamo su hodočastili  razni ministri, saborski zastupnici, 

međutim, nikada se taj projekt nije  maknuo ka nultoj  točki. Znam što znači  5.000.000,00 

kuna koje je  potrebno investirati u  taj  rotor. To je veliki zalogaj, ali  htjela sam pitati  da li 

postoje realne  šanse i  apelirati  na Županiju  da makar u  nekakvim  faznim  procesima 

krene realizacija  tog projekta. Radi se i o  proizvođačima, gospodarskim  subjektima, ali i o  

velikom broju  zaposlenih  ljudi koji tamo  čekaju  da dobiju  svoje zaposlenje, da dobiju  

svoju  šansu  za  normalan život.  

 

ŽUPAN, zahvaljuje  na vrlo konkretnom pitanju na koje će pokušati dati konkretan 

odgovor.  

Nećemo se  vraćati u  povijest. Svi znamo za  problem rotora, odnosno tog  dijela 

ceste, koju  treba završiti  da bi  gospodarska zona u  Barbanu  bila onakva kakva je bila 

zamišljena na početku. Jesu hodočastili mnogi ministri. Obećavali su pomoć mnogi saborski 

zastupnici, ali pustimo to sve  skupa. No, želim  vjerovati  da će  se ta obećanja obistiniti. U  

petak sam imao  sastanak  sa načelnikom  Općine Barba upravo u  Pazinu.  Nakon tog  

sastanka prenio sam sve resornom  ministarstvu i očekujem ovaj  tjedan odgovor  od 

resornog  ministra, vjerujući  da će se sva ta obećanja izvršiti. Tih  5 ili  6.000.000,00 kuna za  

našu Županijsku upravu  za  ceste, a tu je  ravnatelj, u ovom  financijskom trenutku  
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odjednom osigurati, nažalost  je  iluzija. Mislim da onaj koji je  nešto  rekao, obećao, odnosno  

javno se založio  da može pomoći, dajmo mu još  jednu  šansu  da to učini. U tom smislu  ću  

predložiti  da sačekamo još  tjedan ili  dva, vjerujući da će ministarstvo imati  snage i  

razumijevanja za ovu  investiciju. Paralelno ću  razgovarati i sa Ministarstvom gospodarstva, 

jer ne govorimo o običnoj cesti, nego  gospodarskim  subjektima koji zbilja ovise o tom rotoru 

i  ne bih  crpio  naša  sredstva, koja su  preskromna, ukoliko postoji  šansa, a smatram,  ako  

ljudi govore iskreno, da  postoji  šansa da oni odrade upravo to što su  obećali. U  petak sam 

pisao ministarstvu, razgovarao  sa njime, očekujem povratni signal i nakon toga, ne daj  

bože, sve to  skupa  padne u vodu, onda idemo  razrađivati  etape, faze, kako  ćemo mi onda 

ići u  tom  jednom smjeru, vjerujući  da možemo i  alimentirati  ta sredstva iz  različitih  

fondova, jer  radi  se o  gospodarstvu.    

 

SANDRA ĆAKIĆ – KUHAR (IDS), ima  dva pitanja. 

Prvo  pitanje,  zanima je kakva je  situacija  vezano uz  punjenje  Županijskog 

proračuna. Najnovija  porezna  reforma izgnijezdila  je  brojne nepoznanice, pa  je zanima  

kakva je situacija  po  pitanju sredstava u  Proračunu ovih prvih  nekoliko mjeseci 2015. 

godine.  

Drugo pitanje, odnosi se na donošenje Plana mreže dječjih vrtića, kao i  mjerila za 

osiguranje sredstava za zadovoljavanje javnih potreba u  predškolskom odgoju. Prije nešto 

više od godinu i pol dna postavila je  ovo pitanje. Zanima je da li  su  se dogodili određeni 

pomaci što se tiče donošenja ovog krovnog dokument što se tiče predškolskog odgoja. 

Situacija u  predškolskom odgoju u  Istarskoj  županiji je više  nego  dobra. Naime, mi smo 

jedina regija  koja po broju upisane djece dostiže  europske standarde, 75 % upisane  djece. 

Sve jedinice  lokalne  samouprave u  Istarskoj  županiji  izdvajaju  sredstva po ovom pitanju, 

pa  je zanima gdje je  zapelo sa donošenjem spomenutog  dokumenta. 

    

ŽUPAN, zahvaljuje  na pitanju. Odgovara na prvo pitanje, a resorna pročelnica  na  

dugo  pitanje.  

Maksimalan broj djece se upisuje u  dječje  vrtiće, ali važno  je i  po kojoj  cijeni i što  

ta djeca dobivaju  za  tu  cijenu. Zato se  želi zahvaliti svim  općinama, svim gradovima koji 

unatoč teškim, zbilja  teškim situacijama u  proračunima, a koje su  i dijelom posljedica prvog 

pitanja, čine velike  napore kako bi cijena  ostala  nedostižna  roditeljima, kao što je  to  na 

primjer, nažalost,  50 ili  100 kilometara zapadnije od  nas. Često putujem u  Sloveniju, 

putujem u  Italiju, vjerujte, cijene su  četiri, pet puta veće  vrtića nego ovdje kod  nas. Iz ovog  

mjesta želim apelirati na svih  da takve  cijene ostanu i  takva  kvaliteta  vrtića ostane. Mislim 

da je to prioritet, uz  usvajanje  što  većeg broja djece. 

Vezano za  prvu točku  koja je jako  vezana i sa ovom  drugom, reći  ću  slijedeće. Mi  

smo ovdje donosili Proračun u  12. mjesecu i vi se sjećate da sam pričao o tome  da oko 

Uskrsa trebamo razmišljati o  rebalansu proračuna. Ne samo da  razmišljamo, nego i  radimo 

vrlo konkretne stvari  ovih 117 dana 2015. godine. Ali, ono što  želim reći vezano za  situaciju  

u proračunu je da upravo zbog  svih napora, a koji između ostalog ćete vidjeti i u Godišnjem 

obračunu  proračuna i Izvješću o  radu  Župana za 2014. godini, a tiču se prvenstveno  

različitih ušteda, financijska situacija je stabilna. Imperativ  financijske  stabilnosti je iznad 

svega u  ovoj  2015. godini. I ja  mogu  reći da uz  sve bojazni koje smo imali, jesmo 

anticipirali  na vrijeme opasnosti, jer smo  na vrijeme  prepoznali, ne samo  sada za  2015. 

godinu, nego i prije u  2014. godini  kada je  Hrvatska ušla u zonu  prekomjernog deficita, da 

trebamo  stvari  držati pod kontrolu, da trebamo  šparati, da trebamo ulagati u projekte koji  
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nam nose nazad više nego što u njih ulažemo. Tako i radimo, tako da  mogu smiriti svih da je 

situacija stabilna, što  nam ne daje za  pravo  da se upustimo. Ja ću  predložiti vama, ovoj  

Županijskoj  skupštini, da na slijedećem zasjedanju imate rebalans Proračuna, koji  već 

sada, ili  će u  jednom dijelu  opet biti usmjeren na daljnje uštede, prvenstveno materijalnih  

rashoda, donacija itd., pa  do plaća, a s druge  strane da te  uštede idu u nove projekte, u 

nove investicije. Prije  sam najavio  krov psihijatrije, sada mogu  najaviti, obzirom da je tema 

proračun, a proračun nije  samo  Županija, nego ću  reći da  sam skoro  u  dnevnom kontaktu  

sa načelnicima i gradonačelnicima, neki su ostali bez  statusa  brdsko -.planinskog područja i  

posebne državne  skrbi, u  teškom financijskom položaju. I dešava se  ono  najgore  što se 

može desiti,  da  neka  općina ili  grad, koja  nema, reći  ću, 15,00 kuna  za  platiti određeni 

europski projekt ili određeni  projekt  općenito u  smislu  idejnog građevinskog cost benefita ili 

bilo kojeg drugog  projekta, nema snage aplicirati na naša  ministarstva, na hrvatske vode  ili  

na ministarstva, odnosno  na tijela  europske  unije. U tom  smislu  već sada  mogu  najaviti 

jedan fond, koji ova  Županija  vjerujem da hoće prihvatiti, u smislu ravnomjernog  razvoja  

cijele  županije, a ja  kao  Župan  ću vam to sigurno   predložiti,  jedan fond za  uravnotežen 

razvoj  Istre, gdje bi upravo iz tog  fonda se  pomoglo, prvenstveno općinama po  cijeloj Istri, 

da mogu  za  vrlo  konkretne stvari dobiti novac i  aplicirati, jer kako sam rekao od  tih 15,00 

kuna, vjerujte, često je  šansa,  dobiti  natrag 85 ili  90,00 kuna u ukupnoj masi od  100,00 

kuna ili  1000,00 kuna. U  tom  smislu mislim da su to  najbolje uloženi  novci. To  ću  ja 

vama predložiti, kao i  cijeli rebalans Županijskog proračuna  za ovu izazovnu  2015. godinu.     

 

PATRICIJA SMOLJAN, pročelnica Upravnog odjela  za obrazovanje, sport i tehničku  

kulturu  IŽ, naglašava, kao što je  Župan rekao, ali i vijećnica Sandra Ćakić Kuhar, pitanje  

formiranje  mreže predškolskih vrtića na području  Istarske  županije, za  što imamo 

zakonsku  obvezu, traje već  neko  vrijeme. Prvo pitanje upućeno je pred više od godine 

dana sa strane vijećnice Sandre Ćakih  Kuhar. Sredinom  listopada prema svim našim  

jedinicama lokalne samouprave smo uputili dopis sa traženim podacima koji su nam nužno  

neophodni za  formiranje mreže dječjih  vrtića. Do danas nam još uvijek  nisu   dostavili  

tražene podatke. Neki koji su  dostavili imaju  planove koji imaju određeno vrijeme,  stari  su  

više od  nekoliko godina. Nakon sjednice ove  Županijske  skupštine ići  ćemo  sa novom  

požurnicom. Istarska  županija  ima, kao što smo  krajem godine financirali program 

predškole temeljem zakona. tako  smo  u obvezi donijeti i ovu  Odluku.  

 

PREDSJEDNIK, opominje gospodina Dobrilu i gospodina Kajina i kaže: «Ja vas 

slušam već  20 minuta. Lijepo  vas molim, ako imate potrebu  za  sastanak kluba, idite  

negdje sjesti,  pa  to  odradite, jer  ometate rad Skupštine». 

  

MARINO ROCE, HDZ -HDS, ima dva pitanja za  Župana. 

Prvo pitanje. 

Valjda  će ove godine uskoro biti gotov  Kaštijun kada će početi  funkcionirati, pa 

pitam : da li  je ugovoreno ili nađeno  tko  će spaljivati otpad sa Kaštijuna. Kažem otpad, jer 

često  se koristi izraz RDF  gorivo, ali svako  gorivo ima svoju kaloričnu vrijednost i  cijenu, a 

ovaj  RDS otpad, koji ima trošak  spaljivanja, pitam da li je rešeno  gdje  će se to  spaljivati. 

Drugo pitanje. 

U  subotu je izašao u  Obzoru  jedan vrlo  neugodan naslov za  Istarsku županiju, 

kaže  «20 godina  malverzacije sa prenamjenom poljoprivrednog  zemljišta u  Istri». Vjerujem 

da ste s tim člankom upoznati i poručili ga. Ne znam kako  ćete, kao  Župan,  na ovakav 
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članak reagirati, jer  se spominje i ova instituciju, to jest Skupštinu, da je o  prenamijeni 

prostora odlučivala. 

 

VALERIO DRANDIĆ, pročelnik Županijske uprave  Istarske županije, odgovorio je  

na prvo pitanje vezano za  Kaštijun. 

Kaštijun je  u završnoj fazi, radovi  su pri  kraju, slijedi papirnato zaključivanje  

uporabne  dozvole i sve ostalo. Očekuje se da bi Kaštiju započeo  sa radom   negdje 

početkom osmog mjeseca i da bi tada počeo prerađivati prve količine otpada. Paralelno  se 

pripremaju i pretovarne stanice po   gradovima i  svjedoci ste da svako toliko otvaramo u  

nekom od  gradova pretovarne stanice i  reciklažna dvorišta. 

Konkretno pitanje vezano za  spaljivanje ili uništavanje goriva koje dobivamo  

preradom  otpada, ranije se  to zvalo  RDF, sada se zove  RDS, još nije  ugovoreno. To 

znači da nije  ni  riješeno, ali se intenzivno  pregovora sa  potencijalnim  kupcima ili  

potencijalnim korisnicima koji  mogu zbrinjavati RDS. To  radimo  suglasno sa Ministarstvo  i 

Fondom za zaštitu okoliša i uvjereni smo da  ćemo  na vrijeme naći i to rješenje.   

Situacija  nije  kritična, jer i da se to i  ne desi  do početka  rada Kaštijuna, imamo 

mogućnosti  deponiranja  tog  materijala na jedan duži period  i  vjerujemo da u tom smislu  

nećemo  doći u  nekakvu  tešku  situaciju. Ali, još  nemamo sklopljen ugovor. 

Ono što veseli je  da  u  cijeni koju  smo ukalkulirali, predvidjeli, s kojom računaju  

gradovi i općine u cijeni otpada, imamo  osigurana dodatna sredstva za zbrinjavanje  RDS-a. 

Vjerujem da će se to dogoditi onome što će se stvarno desiti.  

 

ŽUPAN, u odgovoru  na  drugo pitanje vijećnika  Marina  Roce, kaže da u subotu  je  

otišao od  kuće u  8,00  sati, a došao  doma u 22,00  sata na večer, što znači  da je radio i da 

nije imao vremena čitati novine. Nisam pročitao  članak, ali mogu  se negdje  naći te sare 

novine i informirati se o  čemu se tu  radi, a sve što znam o ovoj priči je  iz  nekakvih  novina 

za razliku od  nekih drugih  vijećnika koji su  sjedili u  Županijskoj  skupštini.     

 

MARINO ROCE, HDZ, što se  tiče otpada znamo  da je  bilo  govorno da  će se  

spaliti u  Holcimu. Nažalost  situacija, kao što je u  Hrvatskoj, tako je u Istri, gospodarstvo  

tone i svakog  dana  sve manje ima  rezultata i u zapošljavanju, pa  tako ni  Holcim ne radi  

dobro, pa  se nije upustio u tu investiciju  da bi mogao i to gorivo spaljivati, otprilike tako 

vidim, ali druga  je situacija interesantna. Znam da se iz  Rijeke i  iz Istre zajednički upućivalo 

prema  TE Plomin da bi  se tamo  spaljivao otpad. Ali  jednim dijelom je  pitanje tog  projekta 

kojeg smo imali, bilo je puno  njih protiv  njega,  a sada već  u prvom koraku se pokazuje da 

je  pitanje  da li je to  najidealniji projekt  koji se završava oko zbrinjavanja  otpada. To  je 

moje  mišljenje, pogotovo  što se mora otpad  od ove godine prema Europskoj  uniji 

zbrinjavati odvojeno.  

Vezano za članak što je izašlo u subotu,  pred  dva dana,  znam da je bio vikend, ali  

ne mogu   vjerovati da vaše  službe, koje su i u PR-u, koje vas prate, nisu vas na  to 

upozorile. Dosta je  neugodan naslov, 3 stranice,  u kojima  piše da Njemački  istražitelji, bili 

su pred 15 dana  u  Pazinu, pa da ne ispadne  da rješavamo prošlost u Minhenu, da i u  Istri 

se trebaju rješavati naši problemi preko  njemačkih istražitelja.      

 

NEVIA POROPAT (IDS), ima jedno pitanje koje se odnosi na prometnu  

infrastrukturu. Radi se o  županijskoj  cesti  Kaštelir – Gedići, županiskoj  cesti  5041. 
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Sjednici je prisutan ravnatelj  Županijske uprave za  ceste, pa  će nam možda dati on ili  

njegovi suradnici, detaljnu informaciju oko te ceste. 

 U planu županijskih cesta, izvanredno održavanje kolnika, spomenuta dionica je 

planirana s nekih  3.000.000,00 kuna.  Iz materijala za današnju sjenicu je vidljivo da su  

sredstva znatno povećana i da je proveden sav postupak za  javno  nadmetanje, pa  bi me  

samo zanimalo kada građani  Poreštine, Kaštelirštine  i onog dijela  tamo,  mogu  realno 

očekivati  početak  radova   na toj  dionici. Naime, ima dosta  loših cesta u  Istri, međutim, 

smatram da je ta  jedna od  lošijih cesta, koja je   nažalost nedavno uzela  svoj danak i  to sa 

troje  smrtno stradalih, to  me je  ponukalo  da postavim ovo pitanje i  da možemo  možda 

dobiti pravu informaciju kada bi  se moglo očekivati početak  radova.    

 

ŽUPAN, zahvaljuje  na pitanju  i  misli da će ravnatelj Županijske uprave za  ceste 

puno detaljnije moći odgovoriti  na postavljeno pitanje, ali s obzirom da je  nedavna nesreća 

na toj cesti potresla  svih  nas i mene osobo pred  15 dana,  s ovog  mjesta  obiteljima   

izražavam najdublju  sućut. 

 Odmah smo  se  svi  aktivirali i vidjeli  kako  čim prije  nešto  na toj  dionici, za  koju 

znamo  cijelo vrijeme kakva  je, da se nešto učiniti. Ja vam mogu sada reći i obećati da, - 

ukoliko se danas  prihvate svi dokumenti koji su planirali za ovu  Županijsku  skupštinu, zato 

je  to  došlo kao  naknadni materijal radi hitnosti i da šparamo vrijeme, - dionicu od  nekih  

2,3 kilometara  ukupno, bismo podijelili na  dvije faze, na fazu prije i poslije turističke sezone, 

iako je  sezona već  krenula, vjerujem da će  građani imati  razumijevanja, da  negdje  oko 3., 

4., 5. krene pola  od toga,  a oko 15.09. druga  polovica od te  dionice o kojoj   sada pričam. 

Vjerujem da ćete svi vi imati razumijevanja za takvo  razmišljanje.    

 

VLADIMIR  BURŠIĆ, IDS-HNS-ZELENA STRANKA, kaže da ima informaciju da  se 

od predviđene  lokacije hospicija u Polikarpu u  Puli  odustalo  Pitanje : da li se iznašla  nova 

lokacija?  

Opet imam informaciju da je lokacija u okviru stare bolnice, odnosno  Mornaričke  

bolnice, pa ako je tako,  postavljam  dopuno tog   pitanja : da li  ćemo  čekati da se preseli 

bolnica i tek onda početi  razmišljati o izgradnji ili imamo i neke druge solucije. Volio bi da 

uspijem koristiti taj hospiciji, jer mi  nedostaje vremena, ali  i mnogima drugima.  

 

SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica  Upravnog odjela  za zdravstvo i socijalnu  

skrb IŽ, kaže da trenutno  ne možemo očekivati da  će u prostorne uvjete  i izgradnju 

hospicija na ovom prostoru biti uloženo  sa strne Ministarstva zdravstva ili bilo kog  drugog 

ministarstva. Tri lokalna zainteresirana partnera vezano za taj predmet, Porečko-pulska  

biskupija, Grad Pula i Istarska  županija, kao što ste točno rekli,  zajedno smo  na prijedlog  

Porečko-pulske biskupije bili odredili  lokaciju  u  Puli  na Verudi uz  Dom koji ima ta 

biskupija, ali  izvedbom  potrebne građevinske dokumentacije ustanovljeno  je da  

građevinski propisi u  smislu  izgrađenosti  ne dopuštaju na toj  parceli toliku izgrađenost. 

Nakon toga  smo opet  zajedno morali  tražiti alternativna  rješenja. Jedno  se ukazalo i mi 

smo htjeli biti brzi u jednom objektu koji je do  nedavna bila Poliklinika  «Sunce», pa  smo i to 

sa Palijativnim timom sagledali,  usporedbom sa Pravilnikom koji određuje uvjete u  pogledu 

prostora, pa  smo ocijenili  da ni  ta lokacija nije dovoljno. I treća lokacija koju ste spomenuli, 

na kojoj  sada radimo, jest lokacija uz  parcelu na kojoj se gradi nova  bolnica, ne 

Mornarička, nego  bolnica u Zagrebačkoj ulici. Ta parcela  je izdvojena od  glavne građevine, 

od glavne  parcele i  nema nikakve  povezanosti između  njih, ako mislite u smislu  rokova ili 
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povezanosti ili uvjetovanosti  jednog i drugog objekta, tako  da se hospicijem nastavljaju 

pregovori, kao što  sam rekla između ova tri partnera već ovaj tjedan. 

   U međuvremenu, osim same izgradnje, ne želimo srljati u  avanturu investicije da 

nemamo osigurano sufinanciranje, pa pregovaramo i sa Ministarstvom  zdravlja o tome. I 

ono što  ćemo vjerojatno od  1.04. ove godine uspjeti ugovoriti Istarski domovi zdravlja, 

Služba za  palijativnu  skrb unutar  Istarskih  domova zdravlja, te osim mobilnog tima u 

punom  sastavu koji sada ima  i  još koja  medicinska  sestra, vjerojatno još  jedan mobilni 

tim bez imena, ali  će se plaćati usluge u visini tog  tima, tako da  bi usluga  palijativne skrbi 

od  1.04. na području  Istarske  županije moglo obogatiti još  s jednim dodatnim timom  s 

izvorom financiranja Hrvatskog zavoda za  zdravstveno osiguranje.  

 

TEDI  CHIAVALON, IDS, ima  jedno pitanje  temeljem upita članova  Lovačkog  

društva «Jedinstvo» Vodnjan..  Nekoliko  članova  toga   Društva me je  kontaktiralo prije ove  

sjednice i zamolilo  da se obratim ovoj  Skupštini, Županu, njegovim  suradnicima, s jednim 

problemom koji se  tamo dešava, a to je  činjenica  da je od  6.08,2014. godine Lovačko  

društvo  «Jedinstvo»  Vodnjan  blokirano, da je  trenutačno imenovan  stečajni upravitelj. 

Međutim, proteklih nekoliko  tjedna članovi lovačkog  društva počeli su dobivati uplatnice od 

novo oformljenog  društva koje se sada  zove  «Vodjan», na istoj  adresi  kao i Lovačko  

društvo «Jedinstvo», sa istom upravom kao i  Lovačko  društvo «Jedinstvo». jednostavno oni  

ne znaju  što  činiti, da li da plaćaju uplatnice  stare, da li da plaćaju nove. Uprava im  govori  

da nastavljaju plaćati sa novim uplatnicama. Ja  koliko znam na ovoj  Županijskoj  skupštini 

nismo to lovno područje dodijelili nekom novom  društvu. Čini mi se  da u Izvješću o  

naplaćenim koncesijama stoji da je koncesiju  uplatilo Lovačko društvo «Jedinstvo». 

15.05.2015. godine se otvara nova  lovna  sezona i  ljudi  bi  voljeli znati kako da  postupaju i  

na koji  način da se postave prema tom, očito, velikom problemu, koji  nije  od  jučer, nego 

sporovi oko tog vodstva doduše  traju  još od 2012. godine.  

 

MLADEN MILOHANIĆ, iz  Fonda za  razvoj poljoprivrede – Upravni odjel za  

poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo, ribarstvo i vodoprivredu  IŽ, naglašava  da Županija  i  

Upravni odjel za  poljoprivredu su upoznati  sa činjenicama da  postoje  nesuglasice između 

članova  Lovačkoga  društva «Jedinstvo»  Vodnjan. Poznata je  činjenica  postoje  određene  

trzavica između strukture koja je zadužena da vodi Društvo i  samih  lovaca. To  traje, kao 

što ste vi  gospodine vijećniče rekli, određeni  period  vremena. Činjenica je da je nova  

lovačka udruga registrirana sa istim  strukturama koje bi  trebale nastaviti  voditi tu  udrugu. 

Isto tako napominjem da je činjenica  da nova  lovačka udruga nije  pravni  slijednik  

Lovačkog  društva «Jedinstvo» iz  Vodnjana. Lovište koje je u ingerenciji  ove  Skupštine nije  

preraspodijeljeno, niti ima  namjeru poduzimati  bilo kakve procedure u tom  pravcu  dok se 

ne vidi status starog  Lovačkog  društva «Jedinstvo», a znamo da je zakazano  ročište u 

stečajnom  postupku za  5 mjeseci. Očekujemo  da ćemo  nakon tog  ročišta imati  precizniji 

status  Lovačkog  društva. Pto se tiče vrbovanja  prema lovcima da li  da pređu u  jedno ili  

ostanu u starom lovačkom  društvu, činjenica je da  Lovačko društvo «Jedinstvo» uplaćuje 

svoje obaveze prema lovozakupnini, prema Fondu za  poljoprivredu. Postoje  tamo  

određena dospjela dugovanja, ali ona se rješavaju, tekuća su, postoje elementi osiguranja i 

mogu samo  ponoviti ono  što  sam vam rekao , nova lovačka  udruga  nije  pravni  slijednik i 

bilo kakvo  kalkuliranje sa pravom na lovište ne može biti mimo ove  Skupštine. 

 

DAMIR  KAJIN, ID, ima dva pitanja. 
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Prvo pitanje. 

Ističe da možda najljepši, ali  najzapušteniji dio Istre je Istočni dio  Istre, misli na dio 

Ližnjana, Marčaene, Barbana, Raše. Gospođa  Šarić je spominjala 500 metara ceste kroz 

industrijsku zonu. Hrvatske  ceste u mandatu od  4 godine u Istri su usmjerile oko  

450.000,000,00 kuna. No, moje pitanje  se odnosi  na nešto drugo, na  kamenolom u  Raklju. 

Ono što se dopustilo da se tamo dogodi, govorim o devastaciji, koju  je dopustila Općina  

Marčana, odnosno  Županija, je jedna civilizacijska  sramota. Iz onog  kamenoloma  do sada 

je  izvučeno  najmanje, imamo popisano sve, gotovo  2400  brodova nakrcanih  sa nekih 

3000 tone kamena po  brodu. Navodno da je  dobitnik  Graba Istarske  županije, uvaženi  

Galant, navodno rekao da je  u  svemu  tome imao  svoje prste. Iz tog kamenoloma  

izvučeno je cirka  100.000.000,00  dolara kamena.  I  mene doista zanima koja je  sudbina 

tog  kamenoloma  ubuduće? 

Drugo pitanje. 

Istarska  županija ni sa jednom  kunom, na primjer,  ne prati  Općinu  Lanišće. Ne 

mora se dati novac, ali me raduje informacija  da će se formirati  Fond za  pomoć, kako  bi se 

moglo participirati u  EU projektima, ali  pitanje, kada smo već kod asfaltiranja, ticalo  bi se 

ceste od  Livada do Završija, kada će se konačno početi asfaltirati ta  cesta. Ti  ljudi tamo  

žive  kao u  19. stoljeću, daj  bože da žive kao u  19. stojeću, jer bi  barem  ih  bilo, ovako 

nema nikoga, a pitanje  je  da li  će i ovo malo ljudi što je tamo ostalo i ostati  radi uvjeta u 

kojima  žive.  

 

JOSIP ZIDARIĆ, pročelnik Upravnog odjela za  održivi  razvoj IŽ, vezano za  

kamenolom Podrola ispod Raklja, kaže da  trenutno stanje u  kamenolomu je  takvo da  

kamenolom nema koncesiju. Međutim, sve je to  bilo predviđeno i planirano Prostornim 

planom Istarske  županije, isto tako Prostornim planom  Općine Marčana, slično kao što se 

planira i u  Antenalu da  se gotovo svi kamenolomi više  neće smjeti eksploatirati, jer je i 

Zakon o prostornom uređenju  rekao da  u zaštitnom obalnom pojasu se  ne mogu otvarati 

kamenolomi. Svi oni koji imaju rješenje  do isteka rješenja  će moći  funkcionirati. 

Kamenolom  Podrola je prestao  funkcionirati, nema koncesije za  nastavak rada i  Općina 

Marčana trenutno radi prostorni plan za  taj  prostor, a po  Prostornom planu  Istarske  

županije  i po Prostornom planu  Marčane tamo je  predviđena jedna marina i turistički 

kompleks.   

Vezano za  cestu bi  trebao  gospodin Robi Zgrablić odgovoriti. Potrebe imamo. 

Mislim da će se to u skorije vrijeme  i dogoditi. Ima i  puno kilometara županijskih cesta  koje 

nisu  asfaltirane, a  jedna od tih  je i  cesta od  Valture  kroz  Budavu do  Kavrana, koja  vapi 

za  asfaltiranjem. Tamo je  jedan    veliki proizvođač, Cromaris, koji u  slijedećim  godinama 

misli  jako puno uložiti u   svoju  marikulturu u  Budavi. Vjerujem da ćemo i za  njih i za ovu 

cestu naći  načina da se riješi.  

 

DAMIR  KAJIN, ID, dopunsko pitanje, smatra da  Cromaris  možda može i sam 

pitanje ceste riješiti, ali između ostalog  potom, radi jednog procesa koji uskoro  očekuje.  

Kako se izvlačio kamen iz  kamenolom ? 

Brod  dolazi  u Rakalj, putuje  do  Venecije ili do Veneta, nekih  8 sati.. Prva  faktura 

prema brodu ide u Raklju, cijena po kubiku, - to isto govori kako se prodajemo  i za  koliko,  

5,5 do 6,00 € za kubik. Druga  faktura sa broda  putuje u  Austriju, iz  Austrije prema 

Oksfordu, Sjevernoj  Americi i iz  Sjeverne Amerike, četvrta faktura, ide  prema Venetu,  gdje  

se kamen prodaje za  25 do  30,00 € po kubiku.  I  sve to u roku od  8 sati.  E sada vidjet 
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ćemo  kako  će taj spor  završiti, u kojem pravcu  će ići. Ali, doista, jučer sam bio u  Bujama, 

nisam mogao vjerovati, popisali su mi i izvukli van 50 manifestacija, što fešta,  samo u Gradu  

Buje. Pa u Istri imamo barem 1.100 manifestacija, što  fešta, pa  možda bi bilo dobro da se 

preusmjeri dio tog novca za one životne, socijalne, egzistencijalne problema  čovjeka ovog 

prostora, a jedna od tih  je, recimo, i ova  cestica od Livada prema Završju.  

 

JOSIP  ANTON RUPNIK, ZELENA STRANKA,  ima dva pitanja. 

Prvo pitanje, odnosi  se na jedan stari problem. Zapravo htio bi dobiti odgovor: da li  

će se održati  izvanredna sjednica, koja je  predložena u  11. mjesecu  2014. godine  vezano 

za  TE Plomin, sa naznakom  da se izglasa da svi  zagađivači  na  prostoru  Istre, a tako i  na 

nivou  Hrvatske, koji  ispuštaju  CO2,  moraju platiti  naknadu  i da  to bude  kao  jedna 

osnova, jer očekujemo da  će na skupu, koji  će biti u  Parizu, kriteriji koji su do sada bili 

ugrađeni u  Kjotski  sporazum, biti daleko  oštriji, jer je konačno svijet shvatio da  se takvim 

zagađenjima mora stati na kraj. 

Drugo pitanje  se odnosi  na zaštitu Jadrana, koje  sam postavio prije  nekoliko 

mjeseci, ali  sada nas kolege  iz  priobalja pitaju : da li  ćemo mi u  Istri što poduzeti. Isto 

takva  pitanja dobivamo of, - naša stranka je  član Zelenog  foruma Alpe  Adria, - kolega iz  

Austrije, Slovenije i Italije. Pitaju što smo poduzeli, što  ćemo poduzeti da zaštitimo  Jadran, 

prvenstveno, se misli  na ispitivanja  vezano za  naftu. Za  plin smo  se odavna opredijelili  da 

ga poštujemo i da ga  upotrebljavamo.. 

   

ŽUPAN,  zahvaljuje  vijećniku  Josipu  Antonu  Rupniku  na dva postavljena pitanja.  

Prvo pitanje, vezano za  TE Plomin i tematsku  skupštinu  Istarske  županije,  

mišljenja  je  da se oko  Plomina u  Županijskoj  skupštini u više navrata razgovaralo i  da 

smo puno  više napravili, nego samo isključivo održavanje  tematske  skupštine, koja  uzgred 

budi  rečeno je bila organizirana od  strane Županijske  skupštine u  2012. godini sa vrlo 

konkretnim zaključcima. U slijedećih  par mjeseci, što  će danas i biti točka  dnevnog  reda, 

dobiti ćete   Izvješće o provedenim aktivnostima. Osim savjetodavnog  referenduma,  općine 

Labinštine provele  referendum, o čemu ćemo danas ćemo dobiti Izvješće. Imat  ćemo 

određeni zaključak. Smatram da je po  tom  pitanju  učinjeno još i više od  same tematske  

sjednice Skupštine, da ne ponavljamo  gradivo koje smo učinili  pred 3 godine. Prvi je put u 

povijesti ove  Županijske  skupštine  da  smo imali jedan   savjetodavni  referendum i  

konferenciju. . 

Stvarno se  želim zahvaliti svima koji su u subotu, 21.,  bili u  Labinu  na tematskoj 

savjetodavnoj  Skupštini  Istarske  županije.    

Kada govorimo o  istraživanju  nafte i plina u Jadranu, odnosno ugljikovodiku, 

postavili ste pitanje  da li  ćemo mi  nešto  poduzeti, da li  smo  nešto poduzeli ? Da, jesmo i 

to vrlo konkretno. Nakon što  je Agencija za  istraživanje  ugljikovodika predstavila  cijelu 

ideju i rekla  koje  su osnovne  smjernice, Istarska  županija je u javnoj  raspravi  reagirala i  

dala  primjedbe. Dali smo primjedbe, prvenstveno, u dijelu  sagledavanja mogućnosti  svih  

potencijalnih rizika  jednog  takvo zahvata u prostoru, prvenstveno  braneći  naše  Jadransko 

more i  sve djelatnosti oko  Jadranskog  mora. Reagirali  smo i dali  puno  vrlo konkretnih 

primjedbi i na Studiju  utjecaja na okoliš. Trenutno je sve to  skupa u proceduri, odnosno 

očekujemo, kao i ostale hrvatske  županije,  prvenstveno ostalih  6 jadranskih  županija, 

odgovor  na vrlo konkretne primjedbe  koje se tiču potencijalnih  rizika. 

 Apriori nismo protiv  investicija, ali  jesmo da  idemo u  nešto, a ne znamo do u 

detalja u  što idemo, što  je moj  opći dojam ove  Studije, odnosno ovih  dokumenata koje  
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smo  mogli  vidjeti. Osim  toga  ja ću vam reći  da smo mi imali i  na Hrvatskoj zajednica  

županija prezentaciju  cijelog ovog  projekta , gdje  je  bila i referentica  po  tom  pitanju, 

ravnateljica  Agencije, koja  je, osim same prezentacije, niz detalja  potencijalne  Studije , 

odnosno sutra eksploatacije, predstavila. Rekla je i ponudila, što  smo prihvatili, a ja i vama, 

odnosno vašoj  udruzi nudim, da ukoliko  dobije  poziv, čak i od bilo koje druge  udruge u 

Republici  Hrvatskoj, prvenstveno od  strane jadranskih  županija, da je  spremna doći 

razgovarati i  predstaviti  Studiju. Vjerujem da će ona  to i učiniti, ali  vjerujem  kada ovdje  

dođe da će doći  sa vrlo konkretnim  odgovorima  na sve naše primjedbe koje  smo  napisali. 

 

JOSIP ANTON  RUPNIK, ZELENA STRANKA, naglašava da kada se govori o 

izvanrednoj  sjednici kako  je  predviđeno iz  našeg prijedloga, - pitanja  ste dobili, - u  našem 

zahtjevu stoji  uvođenje  naknade za  CO2. To se  ne odnosi samo na Plomin, to se u  Istri 

odnosi i na   Rockwool,   cementaru, vapnaru i sličnima takvima, koji su  došli i koji  će se 

registrirati. Isto se odnosi  i  na slične zagađivače u Primorsko-goranskoj  županiji., da dalje  

ne nabrajam. Zato smo htjeli da se na ovoj  Skupštini to raspravi, donesu se prijedlozi i ti 

prijedlozi da se pošalju ostalim županijama na usvajanje, kako bi to zajedništvo otišlo  na 

Sabor da Sabor  prihvati takav jedan prijedlog, tako  da svi investitori  koji  će investirati u  

Hrvatskoj, pogotovo kada se radi o prljavoj industriji, morati ugraditi u cijenu i tu  naknadu, pa 

će se vidjeti  da to  najviše negativno  djeluje na njih kada se treba platiti  naknada. A ono što 

mi  govorimo, što  se bunimo  kao  građani, to je  njima na jedno uho unutra, na  drugo uho 

van.  

ŽUPAN, kaže da o Plominu  cijelo vrijeme govorimo o  principima. Ja nisam spreman 

i ne želim razgovarati o  trgovini ako  razgovaramo o principima. Pričam o tome da smatram i 

tvrdim da  na ugljen nama u  Istri  Plomin ne treba. Naknade postoje  već i  sada općinama, 

Gradu  Labinu, odnosno Labinštini, ali ja  prvi nisam  spreman pristati na bilo kakvu trgovini u 

smislu idemo povećati naknade pa  mi  ćemo  šutjeti, nego  želim  biti  vjerodostojan i 

koegzistentan, kao  vjerujem svi  vi.    

 

VILI  ROSANDA, IDS, ima  jedan prijedlog i jedno pitanje za  Župana. 

Jedan od proizvoda koji se plasira u turizmu, koji ima svoje  tržište, su   naši  lokalni i 

regionalni suveniri. Konstatiramo da danas na našem istarskom  tržištu prvenstveno se  

nalaze proizvodi masovne  proizvodnje, najčešće iz samog  uvoza, a u  nekom manjem  

obimu ima naših  hand made autohtonih proizvoda proizvedenih  od  strane naših  

proizvođača.  Ono što vjerujem je da je  zaista svima nama u  interesu  da prodajemo 

kvalitetne proizvode koji su , prije svega, osmišljeni, ali i proizvedeni u  Istri. U  svrhu  toga 

predlažem da se krene sa izradom  svojevrsnog plana valorizacije i  brandiranja  istarskih  

suvenira, da li  kroz  postojeće programe ili kroz  neke  nove  programe, a sve sa ciljem 

poticanja proizvodnje i plasmana, prije svega, kvalitetnih i   reprezentativnih  suvenira, koji će 

biti  proizvedeni u  Istri, koji  bi imali  standardizirane  materijale, tehnike  rada, ali  i 

pripadajuće oznake  kvalitete kroz koje  bi se  lakše pozicionirali  na samom tržištu. 

Moje pitanje  za  Župana je slijedeće. Prošlo je  već gotovo  dvije godine od 

pristupanja  Europskoj uniji. U te dvije godine svjedoci smo da je  Županija  potpisala  brojne 

sporazume o suradnji, kao što je između ostalog i Alpe-Adria, potpisan je  sporazum o 

suradnji sa Malopolskom, nedavno  i sa  regijom  Konstanz. Ono  što mene zanima  je na koji  

način  se koriste  navedene suradnje i mogućnosti proizašle iz  njih, to jest zanima me 

konkretno kakav benefit imamo i od  samog ulaska  u  EU , ali i od  svih  prethodnih 

navedenih i  nabrojanih  suradnji.  
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ŽUPAN, zahvaljuje  vijećniku   Vili  Rosandi  na dva postavljena pitanja. 

Istarska  županija svih ovih  godina  ulaže znatan trud i sredstva u  smislu očuvanja 

našeg istarskog identiteta. Da nije to samo  teorija, samo  fraza, možemo  naći puno primjera 

vrlo, vrlo dobre prakse. To se  prvenstveno odnosi na simbol  AQ, odnosno   istrian quolity, 

na domus  bonus, odnosi se na ono što je  meni osobno  jako  drago i  tako mi je  drago da 

se počelo primjenjivati u  vrtićima,  a vjerujem  slijedeće  godine će i  u  školama, odnosno 

siguran sam , to je zavičajna nastava, odnosi se  na zaštitu autohtonosti istarskih  proizvoda i 

sve je to dio jedne priče. Inicijativu koju vi  danas ovdje  izlažete, apsolutno  podržavam, jer 

ona  doprinosi upravo, tu se  vraćam na vaše  drugo pitanje,  tom velikom globaliziranom 

evropskom, odnosno  svjetskom tržištu, da mi zaštitimo  naš identitet, da stvorimo  našu  

prepoznatljivost.  Zato  vašu inicijativu  podržavam, nije   pitanje  politike, već je pitanje 

struke. Ovu  ću inicijativu prenijeti  mjerodavnim  ljudima  kojima je to struka, ali  prvenstvo  

ljudima u  turizmu preko Turističke  zajednice, koji  će onda   angažirati  struku  da bismo  

polučili efekt izbora  najboljeg  takvog  našeg suvenira.  koji će biti  sastavni kamenčić u 

mozaiku čuvanja  našeg identiteta. Hvala  na toj inicijativi. Drugi korak je pitanje  

standardizacije struke, pa  ću tu inicijativu  dalje prenijeti.  

Međunarodna suradnja je vrlo intenzivna Istarske  županije  sa mnogim drugim  

regijama u okruženju. Temeljem i  zelenog  svijetla ove Županijske  skupštine Županu, imao 

sam čast biti pred  15-tak dana u  Baden Wurttembergu  u okrugu Konstanz, i to je samo još  

jedan od dokaza svega što  činimo u  smislu  aktivnih događaja, jer  želimo biti  aktivni  

sudionici u  europskim integracijama. Želimo  graditi dobrosusjedske  odnose, ali i imati  vrlo  

konkretnih benefita od  svega toga.  To pričam zato što mislim i smatram da je to  jedini 

ispravan  put da zajedničkim  udruživanjem, zajedničkim  povezivanjem, možemo  defakto 

preduhitriti državu i  ne čekati državu da ona donese nacionalnu  strategiju, odnosno  

nacionalni plan, koji po  riječima  gospodina zamjenika ministra, koji je  boravio  pred 

dvadesetak  dana ovdje  sa svim  jadranskim županima, biti  će donesen negdje krajem 

prvog, početkom drugog  mjeseca slijedeće  2016. godine i defakto  tek onda omogućit će 

nam se aplikacija, odnosno pristup značajnijim  fondovima.  Mi  ne želimo do onda  čekati, mi 

ne  želimo slušati ona opravdanja, da ne kažem komentare, kako  ministarstvo  nema puno  

ekipiranih  ljudi i  kako se jako puno kasni, već  želimo paralelno  raditi s  jedne strane na 

konkretnim projektima, koje ćemo  sutra aplicirati na Dunavsku strategiju, na Alpe – Jadran, 

ali i na ono što je posebno  važno  Hrvatska – Italija, Hrvatska - Slovenija. I  želimo  napraviti  

Županijsku  razvojnu  strategiju. I opet ćemo biti prvi u  Hrvatskoj  koji  ćemo  imati  

Županijsku  razvojnu  strategiju, koja  neće čekati nacionalnu strategiju, budući da bi onda  

previše vremena  nama otišlo. Zato  intenzivno radimo  na međunarodnim odnosima, na 

stvaranju   potencijalnih  prijatelja, odnosno mreži prijateljstava i sutra aplikacije projekata. 

Paralelno radimo, kao što sam rekao,  na županijskoj  razvojnoj strategiji, koja je već u  

jednoj  završno  fazi, da sada Hrvatska  država, odnosno  samo ministarstvo, to jest Vlada, 

prihvati nacionalni plan, onda mi  budemo  spremni. To  nam je cilj i  zapravo  sva ova  tri  

fronta paralelno pratimo i vjerujem i tvrdim da je to jedini  ispravni put, kako bismo onda sutra  

zbilja  mogli biti u prvom redu za  nešto aplicirati. 

I ono što  ću  reći, opet ću se vratiti  na Godišnji obračun i  pitanje oko Proračuna, 

zato  su nam važne i uštede i smanjivanje  različitih  izdvajanja da imamo i  za  raditi projekte 

i dokumentacije, ali  sutra i za pred financiranje projekata, budući  da nam dolaze  ozbiljniji 

projekti, a mi  se ne želimo  raspliniti samo na ovim možda financijski manje važnim 

projektima.             
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Pošto nije  više   bilo pitanja, PREDSJEDNIK, zaključuje  2. točku  dnevnog  reda. 

 

 AD - 3  

a) 
Prijedlog Odluke o stavljanju mandata vijećnika Skupštine Istarske 
županije u mirovanje, 
b)Prijedlog Rješenja o verifikaciji mandata vijećnika Skupštine Istarske 
županije, 
c) Svečana prisega vijećnika Skupštine Istarske županije, 

 PREDSJEDNIK, naglašava  da je vijećnik  Igor  Merlić stavio svoj  mandat u 
mirovanje, pa  je  potrebno  verificirati mandat novog  vijećnika. Procedura je utvrđena  
županijskim aktima. . 
 Moli  predsjednicu Mandatno-verifikacijske  komisije, gospođu  Elviru Krizmanić 
Marijanović, da podnese Izvještaj.  
 
ELVIRA KRIZMANIĆ MARIJANOVIĆ, 
 

IZVJEŠĆE MANDATNO-VERIFIKACIJSKE KOMISIJE 

sa 6. sjednice Mandatno-verifikacijske komisije Skupštine Istarske županije, 

održane 27. travnja 2015. godine 

Temeljem članka 23. Poslovnika Županijske skupštine Istarske županije ("Službene 

novine Istarske županije", broj 14/09 i 4/13), Mandatno - verifikacijska komisija, na sjednici 

održanoj dana 27. travnja 2015. godine, u sastavu: 

a. ELVIRA KRIZMANIĆ MARJANOVIĆ, predsjednica 
b. SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, članica 
c. MIRJANA GALO, članica, 

utvrdila je sljedeće činjenice: 

Da je izabran kandidat s kandidacijske koalicijske liste IDS – HNS - ZELENI, IGOR MERLIĆ, 

dana 11. ožujka 2015. godine,  stavio mandat člana Skupštine Istarske županije u mirovanje, 

jer je stupio na dužnost koja je nespojiva s mandatom vijećnika u Županijskoj skupštini. 

Odlukom IDS-a i suglasnošću koalicijskih stranaka HNS-a, Zelenih, Istarske stranke 

umirovljenika i Bošnjačko demokratske stranke Hrvatske, zaprimljene 13. travnja 2015. 

godine u Stručnoj službi Skupštine, utvrđuje se zamjena za vijećnika Igora Merlića. 

Navedenom odlukom, umjesto Igora Merlića, određuje se zamjenik  

BORIS ROGIĆ iz Čepića, Purgarija Čepić 41/A, 

28. na koalicijskoj listi IDS-HNS-ZELENI 

Slijedom navedenog, Mandatno-verifikacijska komisija utvrđuje sljedeće akte: 

Slijedom navedenog, Mandatno-verifikacijska komisija utvrđuje: 

ODLUKU 

o stavljanju mandata člana Skupštine Istarske županije u mirovanje 
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Članak 1. 

Ovom Odlukom utvrđuje se da vijećniku IGORU MERLIĆU miruje mandat člana 

Skupštine Istarske županije, zbog obnašanja nespojive dužnosti. 

Članak 2. 

Ova Odluka stupa na snagu danom donošenja, a objavit će se u "Službenim novinama 

Istarske županije". 

RJEŠENJE 

o verifikaciji mandata člana Skupštine Istarske županije 

I. 

Umjesto vijećnika Igora Merlića, verificira se mandat vijećnika Skupštine Istarske 

županije BORISA ROGIĆA iz Čepića, Purgarija Čepić 41/A. 

II. 

 Ovo Rješenje stupa na snagu danom donošenja, a objavit će se u "Službenim 

novinama Istarske županije" 

 PREDSJEDNIK,  zahvaljuje  predsjednici  Mandatno - verifikacijske komisije i  moli 
novoga  vijećnika , kojem  ujedno unaprijed i  čestita, gospodina Borisa  Rogića, da ustane 
dok čita  tekst prisege na hrvatskom i talijanskom  jeziku  nakon  čega moli  vijećnika  Borisa  
Rogića da prisegne riječju  PRISEM ili  LO  GIURO. 

 

 “ Prisežem da ću prava i obveze člana Skupštine Istarske županije obavljati savjesno 

i odgovorno, radi gospodarskog, kulturnog i socijalnog probitka Istarske županije i da ću se u 

obavljanju dužnosti člana/članice Skupštine Istarske županije pridržavati Statuta Istarske 

županije te da ću štititi i promicati regionalne osobitosti Istre". 

„Giuro che svolgerò coscienziosamente e con responsabilità, l'incarico derivatomi dai 

diritti e doveri di membro dell’Assemblea della Regione Istriana, per lo sviluppo economico, 

culturale e sociale della Regione Istriana, e che mi atterrò allo Statuto della Regione Istriana 

nell’espletamento dei miei doveri di membro dell'Assemblea della Regione Istriana, e che 

tutelerò e promuoverò le particolarità regionali dell’Istria.” 

 
BORIS  ROGIĆ : PRISEŽEM. 
PREDSJEDNIK, čestita  novoizabranom vijećniku  Borisu  Rogiću. (Aplauz). 

 Ovim  činom  Boris  Rogić, može punopravno kao i svi ostali sudjelovati u  radu  
Županijske  skupštine  Istarske  županije.  
 

AD – 4 Izvješće o Savjetovanju sa zainteresiranom javnošću i o 
             Savjetodavnoj konferenciji Skupštine Istarske županije o TE Plomin 

 
 PREDSJEDNIK, poziva  VESNU IVANČIĆ, tajnicu  Skupštine  Istarske  županije da 
dade uvodno  obrazloženje. 
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 VESNA IVANČIĆ, tajnica  Skupštine  Istarske  županije,  naglašava  da je  Skupština  
Istarske  županije  prvi put  pokrenula  savjetovanje sa  zainteresiranom javnošću i 
savjetovanje s ključnim dionicima  vezano za problematiku TE  Plomin III,  anketno pitanje je 
glasilo : Da li ste ZA ili PROTIV  da se kao energent u TE Plomin III koristi ugljen? 
 Savjetovanju  se odazvalo 9.085 građana, od  čega se  92 % građana opredijelilo 
protiv ugljena kao  energenta za TE Plomin. Uz  anketni  upitnik  postojao je  obrazac kojim 
su  građani  mogli iskazati svoje mišljenje zašto misle da  taj  energent nije  adekvatan za  
pogon TE, tako  da imate u  vašim  materijalima 183 očitovanja  građana  koji  najčešće 
navode  zdravstvene  razloge  na koje oni ukazuju, gdje  misle  da TE  šteti zdravlju  
građana.  
 Od ključnih  sudionika šteta je da nije bilo  očitovanje  Ministarstva gospodarstva, 
Ministarstva zaštite okoliša i prirode i Ministarstva  graditeljstva i prostornog  uređenja 
Republike Hrvatske, jer mislim da je  bilo savjetovanje veoma korisno  i za  one koji ustvari  
žele tu investiciju. 

Savjetodavna konferencija je održana  21.ožujka u  Labinu. Zapisnik sa  te 
savjetodavne konferencije  također ste dobili u prilogu. U međuvremenu je  održan, kao što 
znate, i referendum na području  Labinštine, gdje se odazvalo oko  30  do 34 %  građana, 
ovisno o  jedinici lokalne samouprave, gdje  je također 94 %  građana iskazalo svoje  
protivljenje izgradnje TE. Svi  ti  rezultati dakako su važni, ne samo za Istarsku  županiju, 
nego i za  Vladu, koja  će na kraju morati donijeti odluku vezano za  tu  investiciju. 
 A što  će se dalje  poduzimati  po  pitanju akata Skupštine i kako  će ovo iskazivanje 
građana utjecati na politiku  lokalne vlasti o tome će vam nešto više reći Župan.  
 
 PREDSJEDNIK, kaže a smo čuli uvodno obrazloženje, dobili  materijale, a jedan dio 
vas je i sudjelovao u tim aktivnostima i zahvaljujem  se i  na tome.  
 Otvaram raspravu  za  klubove  vijećnika, za  koju su se  javili : Damir  Kajin, u ime 
Kluba  vijećnika  ID,  Tedi  Chiavalon, u ime Klub  vijećnika  IDS-HNS-ZELENA STRANKA. 
 
 DAMIR  KAJIN, ID, pred nama je  Izvješće  sa savjetovanja  sa zainteresiranom 
javnošću i savjetovanje  sa ključnim dionicima. Šteta  da ovaj  referendum nije izvukao više 
od  36 %  građana Labinštine.  I  postavlja se sada  pitanje : da li je ovaj referendum kao  
takav, recimo, uspio. Prema zakonu  nije,   ako ga usporedimo s druge  strane sa državnim 
referendumom, onda je. Zašto ?  Vi svi znate da smo  mi prije  pristupanja  Europskoj uniji 
promijenili  Ustav iz  jednostavnog  razloga, jer se već tada bilo  svjesno  teško da na taj  
referendum može izaći  nad polovična većina svih  građana Republike  Hrvatske. Ako 
branimo  ovo  načelo o  relativnom izlasku, a ja  se zalažem   za to  načelo, onda  želim 
vjerovati  da Župan  Istarske  županije, da ova  Skupština Istarske  županije, od  sad pa  
nadalje,  poštuje  načelo da relativna izlaznost  obvezuje. Ja  apsolutno predlažem jedan  
takav zaključak. Znači, da relativna izlaznost obvezuje i kada se radi o  Plominu  C, ali i kada 
se radi o kompostani u  Buzetu, a referendum bi se  trebao održati 2 dana nakon  prvog 
maja,  3.05.2015. godine. I sada zamislite licemjernost Gradonačelnika  Buzeta, koji se  
zauzima za  načelo  nad polovične izlaznosti u  trenutku dok mi ovdje  govorimo o tome da 
relativna  izlaznost obvezuje  kako  Skupštinu  Istarske  županije, istarske  gradove i općine, 
tako i  Vladu  RH. Ovo,  gospodo, nije fer ! Ne možemo  tražiti od ove  Vlade, koja je  
sposobna ili  nesposobna, uspješna ili  neuspješna, dobra ili  loša, jedno, a drukčije  se 
ponašati ovdje u  Istri. Ne možemo  nešto  tražiti od  bankrotirane države , a sami da to 
nismo onda  voljni izmijeniti  kada se nas tiče. Ja  ću još  jedanput  ponoviti, ja mislim da je  
ovaj referendum itekako  uspio, ali onda i  referendum  za  buzetsku  kompostanu mora 
uspjeti ako  većina kaže ne, većina onih  koji izađu  na taj  referendum. U protivno  politika 
nije ništa drugo  nego  najobičnije  licemjerstvo. 

Drugo, što  želim reći, možda bi referendum bolje  prošao da je koju riječ protiv 
ugljena, na primjer, rekao ministar turizma, gospodin Darko Lorencin, možda bi  referendum 
bolje prošao  da  gospoda  Sponza i  Boljunčić, nisu  glasali za .Zakon o  energetici, koji 
stavlja  van snage  Prostorni plan  Istarske  županije, koji  predviđa uporabu plina, a ne 
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ugljena.  I možda bi  referendum  bolje  prošao da  načelnici i gradonačelnici Labinskih  
općina unaprijed nisu podijelili ekološku  rentu.  Ja se javljam za  riječ, prije svega, radit  
toga, vjerujući da ćemo  kroz neki zapis jednostavno obvezivati ili  utanačiti  praksu  koja  bi  
trebala  obvezivati sve u  Istarskoj  županiji, pa tako i Gradsko vijeće Grada Buzet i 
Gradonačelnika  gospodina Žulića. Znači, po meni je  referendum  apsolutno uspio . Ja se 
isto tako na neki  način pridružujem čestitkama, jer je činjenica  da je  95 %  rekla  nećemo  
ugljen na tom  lokalitetu, ali  još  jedanput  vas molim,  budimo principijelni, ne licemjerni i 
obvežimo  Gradonačelnika Buzeta Žulića da glede kompostane  prihvati princip  relativne 
izlaznosti. 

 
TEDI  CHIAVALON, u ime  Kluba  vijećnika  IDS-HNS-ZELENA STRANKA, kaže : mi  

smo  danas u  jednom  procesu, procesu koji  traje  godinama, procesu u kojem se znaju  
naša  stajališta, milim da je velika većina na jednoj  stani, a ta se zove  ne ugljenu u  Istri. Mi  
smo to  jasno iskazali  kroz sve   najvažnije  dokumente  Istarske  županije. To  činimo  
godinama. Svaki  prostorni plan  Istarske županije je  rekao  isto,  da je  TE  dobrodošla 
samo  ako je  na plin, da ugljenu u  Istri nema mjesta. To su rekli građani u ovom  
savjetovanju koji je po prvi puta u  Istarskoj županiji  organizirano i to  ne sa malim brojem 
učesnika  Isto  tako  rekli su i građani koji su  izašli na referendum i ja im  na tome čestitari. 
Treba uzeti u obzir  da  velika većina građana na Labinštini radi u TE, da se tim  djelatnicima 
na neki  način  sugeriralo da je bolje ne izaći  na referendum, da je  pitanje  tako i tako 
odlučeno, ali  to su sada špekulacije o kojima  ovdje  nije  mjesto, treba čestitati onima koji su  
izašli  na  referendum, treba čestitati onoj  strani koja  je rekla  što  želi, a građani su 
jednoglasno  praktički donijeli odluku  da ne žele ugljen u  svojoj  korti. Podržali su sve  
stavove ove  Skupštine svih ovih  godina. Znači i građani i politika i Stručne službe Županije 
su u ovom  procesu bile  na istoj strani. Po meni je  sada loptica na Vladi  Republike  
Hrvatske, ne na HEP-u, HEP je  samo jedan kotačić, onaj investitor  koji  će se ponašati 
onako  kako  će mu  reći  gazda, a gazda je  Vlada, Vlada zna naš  stav, pa  neka  ide onda  
kontra toga  što  građani ovih prostora  žele. 

Podržavam ovo što je gospodin Damir  Kajin tražio, ne trebamo  donositi nikakav  
zaključak, jer znamo da  mi  ne možemo zaključkom  niti  jednom  načelniku, niti 
gradonačelniku, reći ono što  treba činiti, njega na to zakon naprosto obvezuje. Međutim, 
činjenica je  da ako u Buzetu izađe manji  broj  ljudi od  50 %, ja sam za to  da se isto tako taj   
referendum prihvati, jer oni  koji su izašli  su  zainteresirani za  to i  žele o tome odlučivati. Na 
kraju  na taj način će se i ona  većina koja  sada ne izlazi  na izbore, na referendume, 
primorati da u  jednom  trenutku  izađe i da kaže svoje  mišljenje, a ne da lamentira nakon 
što je  odluka donesena. Tako da  apsolutno podržavam to i  volio bih da i  Gradonačelnik 
Buzeta na taj  način  postupi. Vjerujem da Vlada Republike  Hrvatske  ima u ovom  trenutku  
jasnu  sliku o tome što građani  Istre žele, što  građani  Labinštine ne  žele i da  apsolutno  
vjerujem da neće ići protiv  volje  građana. 

 
PREDSJEDNIK, zaključuje  raspravu za  klubove  vijećnika  i  otvara  pojedinačnu  

raspravu za  koju se javljaju vijećnik  Josip  Anton Rupunik, Vili  Rosanda, Vesna Šćira  
Knapić. 

 
JOSIP ANTON RUPNIK, ZELENA STRANKA, kaže da je prošlo 19 godina i  2 dana 

kada je  trebao  biti  raspisan referendum za  Plomin II kada je  tadašnje  Ministarstvo  zaštite 
okoliša  zabranilo, što  faktički nije imalo pravo, jer  samo Ministarstvo uprave ima pravo  da  
takav referendum  zabranjuje. To je prošlost, ali  sada je ovo  velika  problematika. Način 
ponašanja kako se ugovaralo  1995. godine s RW-eom se sada ponavlja ista priča. Građani  
Istre  na ovim prostorima ne znaju što se radi iza njihovih  leđa, tko i  na koji  način razgovara 
i pregovara. Na  temelju  Kjotskog  sporazuma smo bili  dužni  da smanjujemo  5 % 
ispuštanje  CO2.u zrak. Mi  smo  to  riješili  na taj  način da smo  rekli  da ćemo  manjak  
prava  na CO2 koga možemo ostvariti,  zatražiti od onih  država koje  će nam prodati to 
pravo. Zato  sam prije, kada sam predlagao da se ugradi  famozna  klauzula, neka  taj  koji  
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će investirati plati  8,00 € po  toni, pa  će vidjeti  da li mu  se uopće isplati  da dođe  s takvim 
projektom  na ovim prostorima. Kada je išla  prva  varijanta da se natječu, kada  je  gospodin 
potpredsjednik Vlade  Dajčić, tada dao izjavu   da je  bilo jako puno potencijalnih  kandidata, 
kada su  ekološke udruge  dignule galamu i tražile tko  će platiti  naknade za  CO2, svi su 
investitori koji su tada  bili  nestali. Takve investitore  samo interesira  koliko mogu zaraditi  
na takvom programu, a najviše se zarađuje kada se uništava okoliš, priroda,  jasno i  ljudsko  
zdravlje, Zato je  vrlo bitno i važno  pokrenuti da svi  budući investitori, koji  žele investirati  
na ovim prostorima,  da moraju istinski  braniti ovaj  prostor, mi  naš program, a ne da se 
nama  sada iza  leđa netko dogovara i predlaže da mi  nemamo blage veze što se to  
dešava. Da  bi  netko  sebe zadovoljio i rekao  evo tu  sam uspio, a nije svjestan koje su to 
posljedice 

 Po svim informacijama koje sam prije govorio, ove godine je taj veliki  skup u  Parizu 
i tamo nagovještavaju  naše  kolege da će biti drastično  poskupljenje naknade za ispuštanje  
CO2, jer su problematika koja  se dešava u svijetu  strašno  tragična, jer su gubici milijarde i 
milijarde zato što su si uzeli pravo, pogotovo pojedinci, da mogu uništavati okoliš i prljati  
atmosferu, a posljedice  zajedno plaćamo, a  oni  na to dižu  velike  zarade. Zato bih htio 
ponoviti da  ovakve situacije treba istinski  spriječiti i  tražimo  da se svi pregovori, ugovori 
koje  radi  HEP,  što je prije  rečeno, što je  Tedi  Chiavalon kazao,  o tome odlučuje  Vlada. 
Ali  Vlada ne može odlučivati bez  javnosti, jer HEP nije   privatna tvrtka. To je  naša 
zajednička  tvrtka, to je  naša  državna tvrtka, gdje  svi  građani imaju  pravo znati što se tu 
radi, što se  predviđa. Zato  bi  trebalo u tom smjeru prozvati  nadležna tijela  da se izjasne i   
da istinski kažu  što rade nama iza  leđa. To je jedini preduvjet što mi  tražimo.   

       
VILI ROSANDA, IDS, naglašava  da je  u biti stav Županije i  Županijske  skupštine 

odavna jasan, sada je jasan i stav građana, a problem referenduma  i tog  načina 
izjašnjavanje  je, gledajući  apsolutne  brojke o kojima  smo pričali prije,  ili je  savjetodavni, 
ukoliko  50  %  i više ljudi na njega izađe ili ukoliko izađe manje je  neobvezujući,  praktički u 
niti  jednom dijelu kroz niti  jedan postotak nije obvezujući. Ono što je  dobro,  što smo danas 
u bit rekli, je da su relativne brojke, ukoliko se suglasimo  na ovoj  Županijskoj  skupštini, da 
si  itekako  legitimne i  značajne. 

Htio bih  pohvaliti proces savjetovanja koji se odvijao, koji je  Županija  organizirala i  
na taj  način smo zaista dali mogućnost svim  Istrijanima i  svim zainteresiranim  da kažu  što 
misle i koji su im  stavovi po pitanju tog  projekta, iako  nisu  sa Labinštine.  

Po pitanju  samih  rezultata, što je kolega Kajin rekao, ja sam siguran da bi i sam  
rezultat bio  puno  bolji da se gospodin Kajin u svojim  izjavama fokusirao  na sam 
referendum, a ne da je  apsolutno  svaku  pressicu koju  je održao  na temu referenduma  
iskoristio  za  širenje  neke  negativne politike  spram IDS-a i  spram ove  Istre i samim time 
demotivirao ljude i cijeli projekt referenduma doveo u neki negativan kontekst.   

 
 VESNA  ŠĆIRA KNAPIĆ, IDS, kaže da bi se  kao  županijska  vijećnica sa 

Labinštine, zahvalila  svima koji  su se uključili i  pomogli  da izrazimo  naše stavove vezano 
za  ovu jako bitnu temu i za  Istru, ali  pogotovo za  Labinštinu. I još  jedanput  bih izrazila  
žaljenje  što možda radi  nekih  krivih informacija da je sve prekasno, da nema smisla, što se  
ljudi nisu  malo više uključili i aktivirali i izrazili  svoj  stav, pa  i ako je on  protiv, ali da smo 
izlaznošću  potvrdili još malo jače, ali stvarno  vam zahvaljujem i  podržavam  aktivnosti  
Istarske  županije po  navedenoj  temu.  

 
Pošto se više  nitko nije javio za riječ PREDSJENIK, zaključuje raspravu  i moli 

gospođu  Vesnu  Ivančić da odgovori  na  postavljena pitanja.  
 
VESNA IVANČIĆ, tajnica Skupštine  Istarske  županije, kaže da je gospodin Kajin 

rekao da su saborski zastupnici, gospodin Sponza i gospodin Boljunčić, glasali za Zakon o 
strateškim investicijama, pa mora reći da je to demantirano u  materijalima  na samoj 
savjetodavnoj konferenciji od gospodina Sponze. Isto tako je  rečeno da gradonačelnici i  
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načelnici  lobiraju za  određene projekte, da surađuju s HEP-om, što je i logično, jer su kod  
izgradnje  TE Plomina II  bile obećane neke investicije,  odnosno ulaganja  HEP-a u  
određene industrije, i normalno  da je  njihov  posao da  lobiraju za projekte i da traže  
najbolja  rješenja za  svoju  lokalnu zajednicu, neovisno, o tome da li se  radi o  jednoj ili  
drugoj, kao što je rekao vijećnik  Josip  Anton Rupnik, nema nitko  ništa protiv  HEP-a., nego 
jednostavno  želi  da  HEP  kao  državna tvrtka iznađe  najbolju investiciju i za sebe, jer se 
radi o investiciji  koja  dugoročno  određuje sudbinu te  tvrtke. Mi znamo da  smo imali 
izgradnju  cesta, pa  sada je problem sa svim  tim cestama, odnosno sa  financijskim 
sredstvima za  pokriće svih  onih obveza. Jednostavno  građani  se osvrću i  na to da  ne 
postoje  nikakve  ekonomske  studije ili barem nisu  javnosti poznate. I na kraju  da li  će 
rezultat referenduma biti ovakav ili onakav, Vlada  svakako može vidjeti koliko  se građana 
odazvalo, koliko je glasalo za  ovo ili ono i  s obzirom na to, normalno, nisu  neke pozicije, 
težište  je da  je većina  građana protiv,  ali  u  svakom slučaju mislim da je  bilo  veoma 
korisno  što je održana konferencija i što su  građani imali mogućnost  neke  nove  elemente 
iznijeti, ali i  Vlada  vjerojatno vidjeti ono što  građani  žele reći.        

 
PREDSJEDNIK, zahvaljuje gospođi VESNI IVANČIĆ i daje riječ Županu, koji na kraju  

želi predložiti zaključke.  
 
ŽUPAN, zahvaljuje  predsjedniku  da može reći  svoje  razmišljanja. Naglašava da je 

pokušao   skicirati zaključke  koje će na kraju  predložiti. 
 Kada govorimo o principima želim reći  da je  meni, a vjerujem i vama, jako važno da  

građani, kada govorimo o projektima koji utječu  na njihovo  zdravlje i na okoliš, imaju 
prigode sudjelovati, odlučivati u  donošenju  odluka.. Vjerujem da je to  jedan princip za koji  
dijelim i  vašu potporu.  Isto tako drago mi je što  je  činjenica  da se građani  sve više 
uključuju u   različite projekte, u različite  radionice, okrugle stolove, odnosno u  procedure 
koje  zajednički sa investitorima ili  lokalnom  zajednicom,  iznjedre određene zaključke  
prema  realizaciji projekata. Isto tako je  činjenica , što smo  danas  čuli,  da procedure nisu 
usklađene,  kada govorimo o  lokalnom  referendumu  s jedne  strane,  o državnom s druge, 
obvezujuće s jedne, savjetodavne  s druge  strane. Vjerujem da se i oko ovog principa  
možemo složiti da treba te procedure  uskladiti.   Mislim da se definitivno  tri principa daju 
izvući  iz  današnje  rasprave. 

 Dozvolite  da predložim ZAKLJUČAK  koji sam si  skicirao.  
   
Polazeći od principa da građani imaju pravo odlučivati o projektima  koji  utječu na 

njihovo zdravlje i okoliš i uvažavajući  rezultat referenduma, predlažem Županijskoj  
skupštini, da pri raspravi, odnosno glasanju  o sustavnim  izmjenama i dopunama 
Županijskog prostornog plana onemogući ugljen kao  energent Plomina. 

 
PREDSJEDNIK,  mišljenja  je  da je  predloženi Zaključak  dosta  jasan. 
Pošto  smo  proceduru radili  mi  kao institucija,  kao najviše predstavničko  tijelo 

građana Istarske  županije, kao  predsjednik sam zadovoljan  kako smo to  napravili i 
odradili. Ovo je prvi put, prvo iskustvo,  nisu bile ni sve  stvari  jasne, ali  mislim da smo i  
kroz  savjetovanje sa  zainteresiranom javnošću, a i s ključnim dioničarima, uspjeli  uključiti 
značajan broj  građana, koji  su  dali  svoje mišljenje, svoj  stav na razne načine. Neki putem  
Interneta, putem e- maila, neki  samim glasanjem u  anketi ,  a neki i u završnom dijelu, koji 
je  bio u obliku  savjetodavne konferencije ove  Skupštine Istarske  županije. Mislim da je  
cjelokupna procedura nešto  što je bilo  na istarskim  standardima, da smo ljudima stvarno  
dali priliku i mogućnost da se izjasne, a ne samo da se izjasne da li su za  ili  su protiv, nego i 
da  obrazlože taj  svoj  stav, pa i  na kraju da  kažu  neke  prijedloge. I to je   jedan visoki 
demokratski  standard, koji ćemo sigurno koristiti i dalje u nekim situacijama kada to  bude  
potrebno.  

Zahvaljujem se svima  koji su u tome sudjelovali, zahvaljujem se i  svima vama koji  
ste sudjelovali i predlažem da po ovoj  točci prihvatimo  kao završni  čin, Zaključak  koji je 
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predložio  gospodin  Župan  Mislim da je on vrlo jasan,  da mi  što se  tiče formalno  - pravnih  
procedura i mogućnosti koje imamo u Istarskoj  županiji, kao  Skupština  Istarske  županije, 
ostajemo pri stavu koji je i danas zacrtan u  Prostornom planu  Istarske  županije,  da u  TE 
Plomin ugljena kao energenta nema.  .  

Stavlja na glasanje  prijedlog  Zaključka koji je  preložio  Župan i sva Izvješća o 
provedenoj  proceduri. 

 Nakon glasanja  utvrđuje  da je  Skupština  većinom  glasova  «ZA», bez  glasova  
«PROTIV» i  3 «SUZDRŽANA»  glasa, usvojili Izvješće i Zaključak koji je predložio  gospodin 
Župan.   
 
 AD – 5 Prijedlog Godišnjeg izvještaja o izvršenju Proračuna Istarske 
                       županije za 2014. godinu 
 AD – 6  Prijedlog Odluke o raspodjeli  rezultata za  2014. godinu 
 
 PTEDSJEDNIK, poziva  gospođu Slavicu  Benčić Kirac, pročelnicu Upravnog odjela  
za  financije  i proračun  IŽ, da dade uvodno obrazloženje  za točku  5. i 6. dnevnog reda. 

 Predlaže  da poveže točke 5. i  6. dnevnog   reda obzirom da su  povezene.  
 
 SLAVICA  BENČIĆ KIRAC, pročelnica  Upravnog odjela  za  financije i proračun  IŽ, 
ukratko kroz  financijske  pokazatelje ispričala je ostvarenje  Proračuna  Istarske  županije u  
2014. godini. 

Nakon predaje financijskih izvještaja gdje je ove  godine rok pomaknut  na 16. 
veljače, izradili  smo zakonski izvještaj o izvršenju  Proračuna i   ostvarenje, odnosno  
prihoda, tako zove, tijekom mjeseca ožujka.  

Izvještaj, kao takav, prisutan je i bit će objavljen na web  stranici,  što je nova 
zakonska  obveza. Već su objavljeni naši završni  računi,  bilanca, račun prihoda i  rashoda i  
cijeli set financijskih  izvještaja, koje smo  od ove godine objavljivati  na našoj  web stranici, 
kao jedan od vida  transparentnosti našeg Proračuna prema široj  javnosti.     
 Naš financijski plan, koji je iznosio 385.000.000,00 kuna, u vrijednosti ostvarenja 
prihoda  je  312.000.000,00 kuna ,  81 %  ili 19 %  manje od  plana, ali  je u segmentu 
rashoda ostvareno manje rashoda od prihoda  u vrijednosti od 302.221.000,00 kuna, što je  
konačan rezultat ovog   razdoblja, odnosno 2014. godine višak, rezultat računa prihoda i 
rashoda u vrijednosti 9.800.000,00 kuna, koji se prenosi u  ovu  proračunsku godinu, 
odnosno  u  2015. godinu i upravo smo u tijeku izrada i dopuna Proračuna za  2015. godinu i 
on će se kao takav  prerasporediti u  ovim izmjenama.  
 Ostvarenje  prihoda i rashoda bilježi pozitivan trend, odnosno i  račun prihoda i 
rashoda i račun financiranja iskazali su  pozitivan rezultat, odnosno  njihovim sučeljavanjem 
dolazimo do viška računa prihoda i rashoda od  21.300.000,00 kuna i računa  financiranja od  
2.086.000,00 kuna, ali  prenosimo  po  završnom računu iz  2013. godine  13.500.000,00 
kuna i kada to  saldiramo dolazimo do onoga viška  koji sam unaprijed  rekla. 
 Ukupna  realizacija  ovih prihoda i rashoda  utječe, odnosno planiran je velikim 
sredstvima  koja  smo imali za izgradnju  Županijskog  centra za odlaganje otpada na 
Kaštijunu i koji  se prenosi  dijelom na 2015. godinu, predvidjet će se da on  utječe i  na ovu 
masu  ostvarenja  ukupnog  Proračuna od  81,1 %, a to je onih  1,3 više u odnosu  na 2013. 
godinu.  
 Pokušala sam izvući  najvažnije  grupe  prihoda i rashoda, koje  mi  kroz  Proračun  
vodimo, a ovdje  moram napomenuti da imamo disproporciju  između pomoći upravnih i 
administrativnih pristojbi u odnosu  na  2013. godinu samo iz razloga  različitog iskazivanja 
prihoda  za  europske projekte unutar te dvije  skupine konta, odnosno njihovo iskazivanje 
unutar  2013. godine  na kontima upravnih administrativnih  pristojbi, a u  2014. godini unutar 
prihoda  od plana i  ostvarenja  od prihoda  od pomoći. 
 Izvučene su i  kategorije koje  pratimo, to je porez  na dohodak, koji je  naš  
najznačajniji izvor prihoda. Mislim da možemo reći  da smo u  njihovom planiranju bili 
izvanredno točni, odnosno da je on u vrijednosti od  skoro  100.000.000,00 kuna  u 
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dijelovima ne namjene, odnosno 99.907.000,00 kuna. U  segmentu isto tako  naših  lokalnih  
poreza  uvijek nam je  naplata u  visini razlika, a nekada i veća. Upravo je u tijeku razrez za 
2015. godinu i  izlistali  smo rješenja u vrijednosti  12.400,00 kuna, zbog manjeg broja  vozila 
i sve  starijih  vozila. 
 Drugi segmenti prihoda  su bili procijenjeni sukladno trendovima, osim ovih prihoda 
od pomoći  da imamo nešto manje  ostvarenje, odnosno  80 % od plana, a to zbog  dinamike  
povrata sredstava od  europskih prihoda.          
 U  segmentu  rashoda grupirali  smo  naše  rashode, a u materijalima su oni dati  na 
višoj  razina,  kako  nas to zakoni obvezuju po organizacijsko-funkcijskoj klasifikaciji. Ovdje 
sam dala prijedlog  po  razinama da se vidi koliko je  pojedini  upravni odjel trošio u  
segmentu  strukture, a isto tako i  u  segmentu ostvarenja. Znači,  najznačajnija  sredstva su  
nam locirana upravo  na Upravnom odjelu  za  obrazovanje, sport i tehničku  kulturu, 25 %  i  
nakon toga  u dijelu  zdravstva  i  socijalne skrbi, jer prenosimo  znatan dio  decentraliziranih  
funkcija prema našim  proračunskim korisnicima. Znači, utječu  na taj  segment opterećenja  
tih upravnih  tijela. 
 Pokušala sam izvući i one  značajnije novine koje su u dijelu  narativnog  opisa  rada 
pojedinog upravnog   tijela,  ali podudara se djelomično  sa Izvješćem Župana, pa je samo 
navedeno u temeljni  kapital i neke značajnije  poslovne odluke u  2014. godini. Isto  tako  u  
segmentu   europskih projekata, rada u  segmentu  turizma, zaštite  autohtonih proizvoda ili 
uvođenje zavičajne nastave. A  u segmentu  centara  pulskih  srednjih  škola je ostalo. 
 U segmentu  praćenja ova  dva upravna odjela,  koje sam već istakla, osim sredstva 
za  decentralizirane  funkcije, tu su  izdvojene  znatnija sredstava u segmentu  vlastitih izvora 
iz  sredstava koja  prenosimo srednjim i osnovnim  školama, a isto tako i u dijelu zdrava i 
socijalne skrbi.  
 I još  jedan segment koji je važan za  istaknuti,  koji smo više puta kada smo radili 
Proračun za  2014. godinu,  isto  tako  i tehniku, a izmjene i  dopune  2014. godine, vezivanje 
prihoda i  rashoda od europskih  projekata, 37 u  našem Proračunu  kao  takve financiramo ili 
dijelom ili kroz  naše ili prema našim povezanim poduzećima, znači, da su  rashodi bili nešto  
veći u odnosu  na prihode, pa smo sukladno usvojenim izmjenama krajem godine izveli  
kratkoročno  zaduživanje za  premošćivanje  likvidnosti, a ono što se može isčitati unutar 
naših  potraživanja,  koja su  krajem godine iznosila  4.800.000,00 kuna, odnosno 10.400,00 
prema poduzećima, a 5.400.000,00  prema našim  vodećim tijelima u  Italiji ili  Sloveniji. .  
 U  segmentu točke koje ste mi  rekli da zajedno  povežem sa Proračunom, Odluka o 
raspodjeli rezultata se kao takva  donosi, odnosno  mogu  najjednostavnije  reći da je to 
sučeljavanje  bilančnih  kategorija po  načelu  bilance, odnosno  usklađenje stavke  skupine 
90 a – tekućih i  kapitalnih prihoda sa prihodima  od financijske imovine zaduživanja i 
njihovim  prenošenjem u   2015. godinu. 
 Sastavni  dio  materijala  je i tablica gdje se vidi  da će se dio namjenskih  sredstava 
prenijeti sredstva pomorskog  dobra, lovo zakupnine, sredstva Ministarstva  turizma u  2015. 
godinu i  kao takva se neće na neki  način  izgubiti., dok   će nenamjenska  sredstva biti  na 
rasporedu za  sva upravna  tijela.          
 
 PREDSJEDNIK, zahvaljuje  pročelnici  na izlaganju i otvara  raspravu za  klubove  
vijećnika. Predlaže da se objedini  rasprava za   5. i  6. točku  dnevnog  reda. 
 Za  raspravu u ime klubova  vijećnika javio  se vijećnik  DAMIR  KAJIN. 
 
 DAMIR  KAJIN, ID, kaže da  Proračun IŽ za  2014. godinu iznosi  312.000.000,00 
kuna, prihodi  281,400.000, kuna, 92 %  od plana, pomoći  88.800.000,00 kuna, u  državi  
71.075.000,00 kuna, međunarodnih  tijela  17.001.000,00 kuna, dok ukupni prihodi  42 
jedinice  lokalne samouprave sa Županijom  u Istri iznosi  1.592.000.000,00 kuna. Vladajuće 
politike, sve vladajuće stranke  u  Istri,  raspolažu  sa proračunima i komunalnih prihoda  sa 
cifrom od  nekih  3.000.000.000,00 kuna i  ako  na to  nadodamo milijardu, milijardu i 200 
milijuna  kuna, koje kroz  kapitalne investicije dolazi iz  državnog proračuna, vladajući  van 
proračunskih  fondova u  Istri raspolažu  sa nekih  4 do 4,2 , 4,3 milijarde kuna. Na to  treba 
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pridodati još  negdje oko 100  do  150 milijuna € jamstava. S druge  strane vidimo da  Istra 
stagnira, vidimo  da nas je po  brutto društvenom proizvodu  po prvi puta  nakon ne znam 
koliko, 20  godina, pretekla i  Primorko-goranska županija. Zašto je to tako ne znam,  naši  
najistaknutiji  partneri, promotori, su  po  zatvorima, od  jednog Galana, Kutlerera, Tririgera, 
Berlina, Pausera, Sanadera itd., dok  svi  drugi investitori koji  bi možda i ulagali su ovdje  na 
jedan bezobziran način  reketareni, počevši od  brata Simona Pereza, pa  nadalje. Izdaci za  
financijsku imovinu i otplatu zajmova iznose  96.000.000,00 kuna.  
 Evo,  to bi  sada bio  taj  Proračun u  malom. 

A u onom širem smislu, za  plaće vidimo 57,1 milijun kuna ili  10  milijuna  kuna više 
nego  2013. godine, materijalni  rashodi 81,7  milijuna  kuna, službena putovanja  
2.080.000,00 kuna, naknade za prijevoz  na rad 5,3 milijuna  kuna, usluge  telefona 
4.403.000,00 kuna, energija  11.839.000,00 kuna, uredski  materijal 5,9 milijuna kuna, 
zakupnine 4,5 milijuna kuna, intelektualne usluge 8.759.548,32 kuna, računalne usluge  
2.725.669,00 kuna, auto gume, stoji jedna stavka, ne znam kolika. Hvala bogu da se  
obnovio  vozni park, 793.729,00 kuna, reprezentacija  2013. godine, to je izborna godina, 
1.464.279,00 kuna, 2014. godine  970.000,00 kuna. Preklani  2013. godine dnevno  bi se 
pojelo 4.014,00 kuna, svakog radnog  dana 6.655,00 kuna, 2014. godine vidimo   restrikciju. 
Dnevno  se jede  2.679,00 kuna, a svakog  radnog  dana 4.447,00 kuna. Više se potroši  na  
reprezentaciju, nego za  subvencije trgovačkim društvima u javnom sektoru. Pomoći  dane u 
inozemstvu, za propali projekt  Brijuni rivijere, to je  dobro, nula kuna, samo ne znam zašto  
ne zovemo  Brioni  rivijera, zašto pišemo Brijuni  rivijera, kada su Brini istarski izvorni  
toponim. Ako uzmemo djecu u zavičajnoj  nastavi  to je apsolutno  dobro, onda moramo 
pokrenuti i inicijativu  da  Brioni ponovno  budu  Brioni. Ured u  Bruxellesu , koji  nam inače 
ne treba, 112.341,00 kuna, pa što nije  tamo  europarlamentarac. Imamo  europarlamentarce 
i u  uredu  Hypo  banke  na Korzu  (Giardinima)  u  Puli. Bilateralna suradnja  28.681,00 
kuna, Ured u  Njujorku 496.619,00 kuna. Nisam našao ove godine koliko  se daje  za  plaće, 
ali  to je  dobro, jer smo  imali  neke  godine 140.000,00 kuna za  Ured u  Njujorku. Što  će 
nam to, zar nije  netko obećavao da  će ga preuzeti Turistička zajednica. Na kraju se  ništa 
nije  dogodilo. Zašto  to spominjem ? Na primjer za  revitalizaciju Završija  ide  618.578,00 
kuna, a za  jedan, opet ću  reći  nepotreban Ured u  Njujorku,  446.619,00 kuna.  Što će  nam 
to,  ne znam.  Kabinet Župana 3.684.000 kuna. Vidim  stavku za  elektroničke  medije 
578.000,00 kuna. 2014. godine je Županija  za  medije  potrošila  preko  4 milijuna  kuna. 
Kada dajemo  toliko novaca  za  medije onda bilo bi  jako  dobro da se vi  gospodine Župane 
ili  ova  Skupština zauzme  pri  Mikolići i drugima, da naprosto ne provode  ovakvu  cenzuru  
u  godini  kada slavimo  70-tu  godišnjicu  pobjede nad fašizmom, jer vjerojatno  ni  tada 
takve  cenzure u  mesijskom prostoru Istre nije  bilo. Studija  o decentralizaciji, to  sam  rekao  
već jedanput javno,  od  svake  kune vrijedi  243.750,00 kuna, usluge  registracije  motornih  
vozila  1.017.000,00 kuna, vijenci, svijeće 45.000,00 kuna  itd.  
 Problem Istre je bezobrazno skupa, rastrošna lokalna samouprava. Što  će nama u  
Istarskoj županiji toliki broj upravnih  odjela koliko država ima ministarstava. Država ima 
previše ministarstava, ali  što  će jednoj  Županiji, koja  disponira  sa nekih  300 i nešto 
milijuna kuna, plus ne znam koliko  agencija,  toliki  broj odjela. Gledam  europske projekte, 
za  što mi  povlačimo  novac, uglavnom za administraciju, za telefone, za intelektualne  
usluge itd. Kada pogledamo ove  stavke, na primjer  jedan projekt, da ga ne spominjem, 
359.000.00 kuna, ustanovi se  za  plaće ide 194.522,00 kuna. Znači, mi dobivamo  europska 
sredstava, recimo,  za  administraciju, telefone, intelektualne usluge itd., što naprosto nema  
smisla. Kao zemlja dajemo  po  4 milijarde kuna godišnje, članarine Bruxellesu, a 
«povlačimo»  4 milijarde kuna. Moramo sami sebi priznati niti  nam treba toliki broj  općina, 
ali  o tome  ne ovisi rad ove  Skupštine, niti  nam treba toliki broj ureda u  Županiji, niti  nam  
treba toliko  županijskih  agencija, niti  nam treba toliki broj komunalnih   službi, niti  nam 
treba takva  nadgradnja itd. I evo  sada, na primjer, novaca, onih  4, 5 milijuna  kuna za rotor  
u industrijskoj zoni   Barban. Cijeli  Proračun  Istarske županije je naprosto jedan veliki PR. 
Koliko ste novca  potrošili za  medije 2014. godine. Čini mi se  preko  4 milijuna  kuna, ali se  
mora  isčitavati stavka  po  stavka. Neka  se pomogne tim medijima, ali neka i oni    prate 
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sve, a ne da vi u  Županiji izdvajate  4 milijuna  kuna, istarski  gradovi i općine  još  desetak,  
11, 12 milijuna kuna, da bi se  neke  blokiralo,  da  bi se  druge promoviralo. 

PREDSJEDNIK  upozorava  vijećnika  Damra  Kajina da mu je isteklo vrijeme za  
raspravu/.  

Još  jednu  rečenicu i neću se vi javljati za riječ. Imam   još 4 minete.  
/PREDSJEDNIK, možete se vi javiti za  riječ . Nitko vam to  ne brani. Samo vam je 

isteklo vrijeme, pa vas upozoravam/. 
Dozvolite  gospodine  predsjedniče, kada slavimo  70-tu godišnjicu  pobjede nad  

fašizmom, medijski prostor  Istre za  koji se  izdvaja 15 milijuna kuna  javnog  novca, gori  je  
nego za fašizma. Toliko o demokraciji  na ovim prostorima.   

 
PREDSJEDNIK, daje  vijećniku  Damru  Kajinu  opomenu, jer koristiti termin da je 

nešto gore od  fašizma bez ikakve  argumentacije,  što je za  svaku  osudu. Imate opomenu 
za te riječi. 

Pošto  se više nitko  ne javlja za riječ u ime klubova  vijećnika, PREDSJEDNIK, 
zaključuje raspravu za klubove  vijećnika i otvara pojedinačnu  raspravu,  za  koju  se javljaju  
vijećnici  : Tedi  Chiavalon i  Mario  Radešić.  

 
TEDI  CHIAVALON, IDS, da se javlja za  riječ samo  da ne repliciram, da ne 

odgovara na silne netočne navode,  gospodina Damir Kajina, pa će iskoristi kratko vrijeme 
samo za  nekoliko  stvari. 

 Sve brojeve koje gospodin Damir  Kajin na početku  čitao, kao  svaki put, ne  odnose  
ne na Županiju  kao instituciju, nego  na sve  županijske  tvrtke, na sve županijske institucije,  
na sve bolnice, sve škole, sve domove  zdravlja, sve institucije koje  spadaju  pod kapu  
Županije. Županija  mora  na kraju godine pokazati  konsolidiranu bilancu, što je  rezultat  
konsolidiranih brojeva. Sve  brojeve koje je on  čitao, te silne milijune, to  su milijuni  koji  se 
moraju sagledati  na razini  čitave Istre, samo  škola ima nekoliko stotina. Ali, normalno, 
gospodin Damir  Kajin  svaki put to zabi. Najlakše je  paušalno  čitati brojeve. Na kraju 
krajeva na to se svodi njegov rad ovih  dvajset lit da čita paušalno te brojeve, ali  nema veze, 
to gre njemu  na dušu. 

Brioni  rivijera, propali  projekt. Toliko je propao da ga je čak  Vlada  uzela kao primjer  
kako raspisati  natječaj  za  Kupare i hvali se sa time kako su  Kupari  dobar natječaj, da će 
imati investitora, tako  da je  bolje da se pitamo zašto su Kupari išli na natječaj, a nisu bili u 
nikakvim projektima, a Brjuni rivijera, koja je imala sve papire, sve  carte in  regola, do dan 
danas nije   krenula. To je možda jedno drugo pitanje, ali  da je  kao  Brijuni  rivijera poslužila 
kao  protokol po kojem se  odrađuju  Kupari sada jeste. 

Da  Ured u  Bruxellesu treba ukinuti. Ča bite vi  rekli. Sva mala dica u vrtiću znaju da  
bez  Ureda u  Bruxellesu danas  Istra ne bi bila  tu  di je. Lideri smo u  povlačenju  europskog 
novca, ma ne da smo  lideri, nego postavljamo  naprosto  standarde i svaka danas, 
apsolutno svaka  moderna regija u  Europi, ima  svoje predstavništvo u  Bruxellesu. Ja znam 
zašto je  gospodinu  Damiru Kajinu to  teško  shvatiti. Znam da je  teško pojti u Bruxellesu, 
teško  je sporazumijevati  se na stranim jezicima, ali  ako  se u nešto  ne kapi , bolje je da 
muči ! 

 
PREDSJEDNIK, upozorava  vijećnika  Kajina  ako  želi riječ  da se mora  javiti  za 

dobivanje riječi po  propisanoj  proceduri.   
   
 MARIO  RADEŠIĆ, Hrvatski  laburisti – Stranka  rada, kaže  da možemo  razglabati, 

ali  Proračun ima  460  stranica, i   svi mi  možemo   naći  neke stavke. Međutim, prije svega, 
želi pozdraviti  Župana i  čestitati mu  na uspješnom  Proračunu, jer je   2013. godine bio u 
minusu 13.000.000,00 kuna, a   2014. godinu je  plus sa 9.800.000,00 kuna.  

U obrazloženju financiranja Zavoda za  hitnu medicinu,  Istarska  županija je  
podmirila  sve svoje  obveze  iz 2014. godine, međutim, do  31.01.2014. godine 28  jedinica  
lokalne samouprave u cijelosti je ispunilo  obveze  financiranja, 10  jedinica  lokalne 
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samouprave djelomično,  dok  Brtonigla i  Višnjan, nisu  potpisale ugovor, odnosno prihvatile  
obvezu  financiranja. Mislim da u  našoj  Županiji usluga  hitne medicine nije  upitna sigurno 
nikome, pa  zanima me obrazloženje ove  stavke.  

 
 MARINO ROCE, HDZ-HDS, ističe je smo htio ispraviti Tedija  Chiavalona, pa  se 

javio  za  riječ. Za Brijuni rivijera nisam ni protiv ni za, ali  da su  Kupari prošli, a da Brijuni 
rivijera  nije, aludirajući  da je  netko drugi  tamo  lobirao, a da ovdje nije. Brijuni rivijera  je 
raspisala  natječaj na koji se nitko nije javio. Pitanje je što je Uprava  Brijuni rivijera i svi koji 
su unutra bili  radili kako bi pripremila  akt i kako je pripremila projekt. Projekt je propao, jer 
natječaj nije prošao. Aludirajući da je  netko  radio protiv  Brijuni rivijere,  moram reći   da 
treba upitati one koji su bili u  procesima pripremi  Brijuni  rivijere, koji su radili na njemu, koji 
su pripremali dokumentaciju, koji su godinama lobirali  i  dovodili investitore, a na kraju je  
rezultat bio  negativan. To je istina o Brijuni rivijeri.   

 
PREDSJEDNIK,  pita da li se još  netko javlja za riječ ?  
/D.KAJIN : Ja se javljam za riječ). 
Rekli ste prije da se više nećete javljate  za riječ. Imate pravo  se javiti za riječ, ali ste  

rekli  da se nećete javljati za riječ. Poričete ono što ste  rekli. Izvolite, imate riječ, nema 
problema, ali dao sam vam da produžite  raspravu  na 8 minuta, jer ste rekli da se nećete 
javiti više  za  riječ, da  bude  jasno. 

Uopće tema nije Brijuni rivijera. Gospodine  Kajin i svi  vi  drugi, ja sam dosta  
tolerantan, međutim, slušam ove  rasprave, stalno imamo  neke  rasprave koje su  daleko od 
onoga što imamo  na dnevnom redu. Ne znam, ili  ću   postati  stroži, pa oduzimati riječ ili  
ćete se vi  sami uokviriti  u točku dnevnog  reda.  Ako netko  želi  raspravljati o Brijuni rivijeri  
neka to predloži, doći  će na dnevni red ta  točka i  ćemo  raspravljati. Ovdje  je  na dnevni  
red Godišnji izvještaj o izvršenju  Proračuna i Odluka o  raspodjeli. To je tema danas. Prema 
tome ako još  netko ima po ovoj temi  da se javi za  riječ, ako  ne, ću zaključiti  raspravu. 

 Zaključujem raspru  i molim gospođu Sonju  Grozić Živolić, da odgovori  na 
postavljena pitanja.  

 
SONJA  GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica  Upravnog odjela  za  zdravstvo i socijalnu  

skrb,  vezano  za  pitanje sufinanciranja hitne medicinske pomoći, kaže da smo  puno  puta 
govorili kako je važna solidarnost svih  jedinica  lokalne samouprave da bi se sustav hitne 
medicinske pomoći mogao organizirati i  funkcionirati  na razini, koja je  dostojna za  
standard Istarske  županije, bez obzira  da li se  radi  o građanima  i o turistima, koji  kao   
gosti  borave na području naše  Županije. 

Mi  smo pokušali dobiti  tu  solidarnost  kod  svih  jedinica lokalne samouprave i 
većina  njih  je  svoju ugovornu  obavezu ispunila i ispunjava. Ima nekoliko jedinica  lokalne 
samouprave koje, kao što ste i vi najavili, izbjegavaju  tu obavezu. Mi ih  vrlo  često  
podsjećamo, pozivamo, odlazimo kod  njih,  obrazlažemo   zajedno sa  stručnim službama 
samog  Zavoda za hitnu  medicinu o  čemu se  radi i zašto je to tako potrebno. U  nekim 
slučajevima putem  Upravnog odjela za  financije i proračun  pravimo  cesije  ako su nekakva  
davanja koja Županija  treba dati jedinici  lokalne samouprave, ali  naprosto  ne možemo   
baš sve situacije  na takav način riješiti.  Meni je  drago  što ste možda i prozvali  te jedinice  
lokalne samouprave, pa  kad  čuju da one odstupaju od ugovorenog i dogovorenog  
standarda na razini Županije, možda će i to isto tako motivirati  da sudjeluju  u   cijelom 
procesu, a intenzivno razmišljamo o  drugim instrumentima naplate  tih  obaveza       

 
 ŽUPAN, naglašava da želio  reći par osnovnih  stvari, odnosno pokušati zaključiti 

ovu  točku  dnevnog  reda, jer misli da je vrlo  važna. Kada govorimo  o  2014. godini, a to  
ću i kasnije  u  Izvještaju o radu  Župana reći, želim reći  slijedeće. 2014. godina  je vrlo  
izazovna godina, slažem se sa onim  što je rekao gospodin  Radešić, treba čestitati, ma ne 
meni, nego  najprije  svim suradnicima i svima vama želim čestitati i zahvaliti  na  vrlo 
konstruktivnoj  raspravi , ideji, međusobnim  našim razgovorima i svemu onome što je  
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doprinijelo  da   Proračun zaključimo  sa oko  200.000,00 kuna  viška. Kako sa 200.00000   
kuna viška ? iz jednostavnog  razloga što smo u 2014. godinu ušli sa minusom od  
13.000.000,00 kuna i u konačnici izašli sa  9.800.000,00 kuna  plus, ali  od  tih  9.800.000,00 
kuna treba znati da  velika  većina, odnosno  čak  96 % otprilike,  jesu  namjenska  sredstva., 
da li  Fonda za  razvoj  poljoprivrede, da li  koncesija  za  pomorsko dobro  ili  
decentraliziranih  funkcija, nevažno. U konačnici  imamo  gotovo  pa svršenu situaciju. Zato 
se  želim svima  zahvaliti i  čestitati. Sa dvjestotinjak tisuća kuna  nenamjenskih prihoda smo 
sa 1.01.2015. godine  startali. Reći ću  da će biti teško  tako  savršeno  uravnotežiti  ili  
izbalansirati  Proračun, a  da  bismo to  napravili  morali  smo prije  toga učiniti cijeli niz  vrlo 
odgovornih,  možda čak i nepopularnih  poteza. Spominjano je  puno  stavaka , ali  ako  
uzmete si malo truda i vremena, uspoređujući  sve stavke  2014. godine sa nekim prošlim  
godinama, vidjeti  ćete ozbiljna  smanjivanja, nevažno  da li  pričamo čak o ukidanju  
određenih  stavaka da, nema  više osobe u  Njujorku, odnosno  troškova ili  smanjivanju  
nekih  stavaka da, ne treba čovjek koji  radi  u  Bruxellesu  živjeti u  100 m2, može i u 40 itd., 
ali  Ured u  Bruxelleu  nam  definitivno treba, ali  govorim o rezanju  troškova,  govorim o 
šparanju, o uštedi. Jedan zajednički  naziv  koji  bih  rekao za  2014. godinu je onaj  koji  su 
doma  mene roditelji  učili dok sam bio  mali,  da svaki  se mora pokriti  sa punjavom koliko je 
ona duga. Tako smo mi  radili u  2014. godini, ali  nismo odustajali od projekata. Nismo  zbog 
toga  ne ulazili u  neke nove, prvenstveno euopske projekte Ušli  smo u  9  novih projekata. 
Minimalno smo osakaćivali  ili  ukraćivali naše korisnike od  nekih  naših  pružanih  usluga. 
Uzgred budi  rečeno  ni jednu  cijenu  usluge  koju je  Županija sada pruža nismo povećavali  
u  2014. godine, a taj  trend  se nastavlja  i u  2015. godini. O  tome više na rebalansu  
Proračuna, nadam se 1.06.2015. godine, ako  budemo  do onda uskladili  sve datume. 

Zaključno, vjerujem i  siguran sam, da ova  godina dokazuje  da i u  teškim 
vremenima znamo  se nositi, da  financijska  stabilnost kao imperativ ove  Županije  je  
zadržana i da  projekti, odnosno dogodine koje su ispred nas, nosit će  rast  Proračuna.                    

 
  PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu za 5.i  6. točku  dnevnog  reda i odvojeno daje 
na glasanje točku  5. i 6., te nakon glasanja  utvrđuje da je  Skupština  sa 37  glasova  «ZA», 
1 glasom «PROTIV» i  bez  «SUZDRŽANIH»  glasova, donijela  pod 
 a)  

GODIŠNJI 
 
 izvještaja o izvršenju Proračuna Istarske županije za 2014. godinu 
 b) 

            O D L U K U 
 
               o raspodjeli  rezultata za  2014- godinu 

 
          AD -  7 Izvješće o radu Župana Istarske županije za 2014. godinu 
 
 ŽUPAN, naglašava da  će  pokušati biti  vrlo  kratak, jer je puno   toga što se tiče rada 
u  2014. godini već rečeno. 

Kada govorimo o  2014. godini, kraju  2014. godine, već smo na početku  2014. 
godine  vidjeli  trendove. Kao  Župan nisam  bio  najodgovorniji povući  određene poteze  da 
kraj  2014. godine bude upravo onakav kakav  smo pred par minuta ovdje izglasali da 
Proračun bude  financijski stabilan. Hvala vam na  tome. Upravo zato  smo racionalizirali 
puno  poslova. Spomenuti  ću samo dvije  stavke, materijalne  rashode i rashode za 
zaposlene, jedna stavka   11 %, jedna  15 %  i ukupno  11.500.000,00 kuna,  upravo  od onih  
što je  rekla  naša ministrica  financija, od onih  100, dakle, poreznih, odnosno  jedinih 
nenamjenskih sredstava  u biti,  gdje im sav prostor za sve te troškove, za svu  tu  
kreativnost, za sve te projekte. Iz tog  razloga u prošloj  godini nam je  bilo stabilizirati 
Proračun, ali  ne samo  to, nego osnovno je bilo  da projekti koje smo pripremali  ne zaustave 
se, već nastave. Zato smo povukli   cijeli niz takvih poteza. Hvala  svima i  na strpljenju  koji 
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su znali  to  otrpjeti i ići  dalje, ali ne na način da pada efikasnost, da pada  rad, da padaju  
rezultati, već obrnuto, a to  ćemo  vidjeti  na kraju u zadnjem slajdu, postoje  mjerljivi rezultati  
kako ova  županijska uprava  efikasno i   transparentno, odgovorno  radi.  
 Kada  gledat prve dvije  stavke, otprilike  50 %  ide  u  obrazovanje, zdravstvo i 
socijalnu zaštitu zajedno, 19 % je  razvojni dio. Možda će neki  reći    to ne  trebate raditi. Da, 
mi  to  ne trebamo  raditi, zakon nigdje  nije  rekao da mi  trebamo puno  tih  stvari  raditi koje 
danas radimo, ali mislim da, bez obzira, na krizu, naši sugrađani  ne trebaju  biti zakinuti  za 
mnoge usluge koje  ova Županija  pruža njima već  godinama. 
 Kada govorimo o gospodarstvu, pokušat ću  vrlo  kratko proći kroz sve slajdove, jer  
vjerujem da ste pročitali obilan materijal, koji sam zajedno  sa suradnicima pisao niz  dana. 
Meni su osobno  najvažnije  bile 10 mjera pomoći gospodarstvu. Jako mi je  drago  da 
gotovo svi, sve općine i svi gradovi,  su  opet pokazali  solidarnost, jer su motivirali i 
angažirali svoje  resurse da uđu u  tih  10 mjera i  da su  se novci   u  velikom dijelu iskoristili  
od  svih tih  mjera. Mogu  najaviti ove godine  jedan malo drukčiji  model, ali  nastavljamo  sa 
velikim pomoćima i dalje  našem gospodarstvu. 
 O  EU  fondovima, o  međunarodnoj suradnji, mogu isto tako  puno pričati. Nešto  
smo i prije čuli. Ja ću  reći  samo  jednu  stvar. Unatoč tome što ne postoji   nacionalna 
strategija, sukladno tome ne postoji  županijska  razvojna strategija, a jesmo  članovi  
Europske unije, mi  smo ušli u  9  novih  projekata. Meni je  osobno  drago da kao vaš  
Župan mogu biti   član Organizacijskog komiteta  u  Bruxellesu i dva pripadajuća odbora. 
 U zaštiti okoliša, odnosno  razvoju infrastrukture,  danas  smo već pričali, završavamo 
Kaštijun, danas je  pročelnik  Milan Antolović u  Hrvatskim vodama vezano  za  daljnje velike 
i  značajne novce koje dobivamo oko sustava navodnjavanja, koji će se kasnije reflektirati 
sasvim  sigurno  na poljoprivrednim proizvodima.  
 P  4. točki možemo puno pričati, jer provodimo jako puno  aktivnosti u dijelu  
zdravstvene zaštite, u dijelu  skrbi o starijima i  nemoćnima, ali  dozvolite  da istaknem 
najvažniji projekt, koji  je potpisan krajem prošle godine, odnosno izabran najpovoljniji 
ponuđač radova, za  izgradnju  Opće bolnice  Pula. Mislim da je to  definitivno projekt koji će 
obilježiti  ovaj  naš  zajednički mandat.  
 U obrazovanju, u znanosti, takav projekt  još  nemamo potpisan, ali imamo  puno 
pripremljenog u 2014. godini, između ostalog i Zaključak ove  Županijske  skupštine, gdje se 
želim svima koji su za taj Zaključak  glasali   zahvaliti  i tim putem. Vjerujem da  od 28.05., 
ako  me pamćenje ne vara, kada je zadnji  rok  da  se odabere konačan projekt za  gradnju  
4 nove  škole, imati  ćemo i izvođača za   4 nove  škole po principu  javno-privatnog  
partnerstva, što se u ovoj  Županiji u  svih  ovih  dvadesetak i toliko godina nije desilo.   
 Regionalni identitet i kultura, financijski su možda manje značajni  projekti ili  izdaci,  
ali  vrlo  važni i  drago mi  je da  ih  vi  podržavate, prvenstveno mislim na uvođenje zavičajne 
nastave, najprije u vrtiće, gdje je ona  već krenula, od 1.09. zavičajna nastavu će ući i u  
škole, nastavno i isključivo  samo u one škole koje to  žele, jer ne  želimo  nikome to 
nametati, ali  želimo  dati  šansu svima koji  žele  da uče našu djecu o  našim vrijednostima, 
odnosno  o zavičajnoj  nastavi kao  takvoj. 

 I  drago mi je kada prihvaćate prijedlog vašeg Župana, kada sam rekao da  trebamo  
štiti naše proizvode po principu  Istra. To je prvi put učinjeno  na pršutu. Siguran sam da taj 
princip ide  dalje i  u  ostalim proizvodima, odnosno da je  Istra  jedan teritoriji i da  treba štititi  
teritoriji, a ne  državu, nevažno da li  ta Istra je u  Sloveniji, Italiji ili  Primorsko-goranskoj 
županiji. To je prihvaćeno. Puno je razgovora  trebalo i u  Bruxellesu i  sa našim prijateljima 
iz  Slovenije, Italije ili onima iz  Lošinja  da prihvate takav princip, ali  mislim da smo  trasirali 
jednu  cestu, odnosno  jedan princip na temelju kojeg ćemo  znati zaštiti naše  proizvode  na 
velikom globalnom tržištu. 
 Kao što  sam prije  rekao, učinkovitost  županijske  uprave je  nešto na čemu  dnevno  
radimo, nešto  na čemu  nećemo stati raditi, bez obzira  na sve troškove i uštede  koje  smo 
učinili u  2014. godini, a radimo dalje u tom smjeru i u  2015. godini. Ima  dobrih situacija, 
dobrih  pokazatelja, ne mirimo se  sa  postojećim, nego  vjerujem da slijedeće godine u ovo  
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isto vrijeme,  kada  budem podnosio Izvješće o  radu za  ovu  2015. godinu, biti  će i  novih i  
pozitivnih o meritornih ocjena  naših  agencija, struke i  revizije. 
 Za  kraj  jedno veliko  i iskreno hvala svima vama koji  sudjelujete s jedne stane u 
učinkovitom ili  šparovitom razmišljanju, a s druge strane vrlo  konkretno.  Ukoliko ima pitanja 
izvolite.  
 
 PREDSJEDNIK, zahvaljuje  Županu i otvara raspravu za  klubove  vijećnika,  za  koju 
se  javljaju  vijećnici : Damir  Kajin, u ime Kluba  vijećnika  ID,  Ivica  Butorac, u ime Kluba  
vijećnika  HDZ-HDS, Tedi  Chiavalon, u ime Kluba  vijećnika  IDS-HNS-ZELENA STRANKA. 
 
 DMIR  KAJIN; u ime Klub  vijećnika  ID, naglašava da se po  stanovniku  više 
prihoduje  nego  potroši. U zagrebu  smo  nedavno imali prilike vidjeti  da se po  stanovniku  
ostvaruje  50.589,00 kuna, za troškove  33.362,00 kune, državni proračuna  razlika 
17.227,00  kuna. U Istri se po  stanovniku ostvaruje  prihod oko  15.000,00 kuna manje, 
35.965,00 kuna, troši se  32.140,00, u državni proračun odlazi  3.826,00 kuna.  U Istarskoj  
županiji se  2013. godine, pa  2014. godine prihodovalo  7.629.000.000,00 kuna, u  Istri se  
potrošilo to  jest  vratilo  6.913.000.000,00 kuna, državni proračun otišlo, po spomenutoj 
Studiji, 716.000.000,00 kuna  više no  što se vratilo. Znači, 92 % sredstava se ovdje  troši ili  
vraća, 8 %  ide  u državni proračun. U  drugim  županijama katastrofa je potpuna. Za 
mirovine vraća se 2.000.000.000,00 kuna, za  zdravstvo 1.100.000.000,00 kuna, 
obrazovanje  624.000.000,00 kuna, za  socijalu  193.000.000,00 kuna. 
 Problem  Istre je bezobrazno  rastrošna lokalna  samouprava. 2012. godine trošak je 
bio  1.136.000.000,00 kuna, 1913. godine  1.211.000.000,00 kuna, 2014. godine preko   
1.260.000.000,00 kuna. Zašto  ? Zato što su  bile  izborne godine, jer se  trebalo oduživati  
svojim političkim  partnerima. Konačno ova  Županija  danas broj  veći  broj zaposlenih  od  
Županije pred dvije ili tri godine. Od  svih  poreza po  stanovniku  u  Istri se mjesečno  izdvaja  
3.000,00 kuna  ili  36.000,00  kuna godišnje. 2008. godine, pred krizna godina., u  Istri je  
radilo  68.014 radnika, 2013. godine  59.264 radnika, 8.749  radnika  manje ili onoliko koliko  
cijeli  turistički  sektor na prostoru  Istarske  županije upošljava ljudi. Broj zaposlenih raste u 
lokalnoj, državnoj administraciji, vodovodima, obrazovanju, otpadu. Jednom  riječju samo u  
nadgradnji. Po  rastu plaća smo  na 9. mjestu u  Hrvatskoj. Investicije  2012. godine  u  Istri 
iznose  2,2 milijarde kuna, građevina 1,4 milijarde kuna, oprema 620.000.000,00 kuna, dok  
na turizam samo od tog  iznosa  otpada  751.000.000,00 kuna. U  Gradu Zagrebu  investicije  
2012. godine  25,9  milijardi kuna, u Primorsko-goranskoj  županiji milijardu kuna  više nego 
u  Istri.  Pad investicija  u Istri  od  pred krizne 2008. godine iznosi preko  50  %. 
Konkurentnost,  na prvom mjestu je  Zagreb, zatim Varaždin, a na trećem mjestu je Istra. Po 
poslovnoj konkurentnosti  zbog  najmanje nezaposlenosti u  Hrvatskoj, Istra je  na prvom 
mjestu. Mala, srednja  poduzeća u  Istri po dobiti  na devetom  mjestu u  Hrvatskoj. Brutto  
društveni proizvod Istra 77 % od   europskog prosjeka, jedna smo  od  najzaduženijih 
županija u  Hrvatskoj. Zaključak, rapidno  stagniramo u odnosu  na Istru prije  10 ili  12. 
godina.  Istra je po razvijenosti, - nismo imali  rat, sa tri strane okružena morem, - još uvijek  
na drugom mjestu u Republici  Hrvatskoj , ali  se postavlja pitanje do kada. Stalno 
apostrofiram  podatak da smo 2002. godine 18 %  imali veći brutto proizvod  od Primorsko-
goranske  županije, ove godine će nas po  brutto proizvodu Primorsko-goranska  županija  
preteći. 2001., 2002. godine bili  smo  18  % iza  Zagreba, danas 36. Stojimo, gospodo, na 
mjestu. Mali  sektor  je  naprosto  gotov, da ne kažem zgažen.  

Zašto je tome  tako ? Tvrdim zbog  pogodovanja, zbog  nepotizma, zapošljavaju se  
ljudi samo određenog političkog  predznaka, zbog  kriminala. U 12 godina  nitko ovdje nije  
došao ulagati, a da ne govorimo i o jednoj  medijskoj cenzuri.  neviđenog medijskom  reketa, 
medijskoj  strahovladi  na razini  30.tih  godina prošlog  stoljeća. Prema tome, poštovana 
gospodo, ako  želimo nešto promijeniti  s tim pitanjima se netko  morat pozabaviti.  
 
 IVICA BUTORAC, u ime Kluba  vijećnika  HDZ-HDS,  kaže da ga je  povukao da se 
javi za  riječ, gospodin  Damir  Kajin sa svojom izjavom. Načelno  se slažem sa njime. Točna 
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je tvrdnja  koja  se puno puta izrekla, ali brojke pokazuju  da u  gospodarstvu  Republike  
Hrvatske uistinu  dominiraju one županije koje  nisu  osjetile  direktno posljedice  
Domovinskog  rata,   Istarska  županija, Međimurska  županija, Grad Zagreb, pa i Primorsko-
goranska  županija. Jedna od  županija, koja  nije  bila  toliko   ugrožena, je  i  Istarska  
županija. Međutim, točno je što je gospodin  Kajin rekao da je ta krivulja svake godine u 
padu, odnosno  da se ostale županije  razvijaju, napreduju, dostižu   županije koje  nisu 
imale  direktne ratne  posljedice, što nas može sve veseliti, ali to je jedan od argumenata o 
kojima bismo trebali  razmisliti  kada govorimo o rezultatima koje  naša  Županija  postiže.  
 Konkretno  na vaše Izvješće , gospodine Župane, ponukalo  me je da krenem s time 
što  ste rekli  da ste ostvarili uspjehe zato što ste predvidjeli posljedice  procedure  
prekomjernog  deficita. Ne mogu se  složiti sa time , sa   tom vašom  tvrdnjom. Ja bih  rekao 
da  ste krenuli u uštede zato  što je  kod  vas,- pri tome ne mislim na vas osobno, nego 
mislim na vladajuću većinu,  kojoj vi pripadate  i  čiji ste vi  dio, - došlo određeno otrežnjenje, 
obzirom da iz  2013. godine, odnosno i ranijih  godina, ste u Proračunu  bili prisiljeni  prenijeti 
veliki preneseni  gubitak  iz  ranijih  godina, i imali smo  visoke  kreditne obveze koje  su  
dolazile na naplatu. To su bili  razlozi iz  kojih ste vi  krenuli u uštedu. To u svakom slučaju je  
dobro, ali to  treba  tako i reći, a ne pozivati se na posljedice  procedure  prekomjernog  
deficita. Uostalom vi ste počeli, ako  se ne varam, već u 2013. godini, do  kraja ste to  na 
neki način realizirali  2014, dok  ta procedura, odnosno  manjak prihoda koji je vaš koalicijski 
partner svojim odlukama oduzeo  na neki  način ovoj  županiji, se desilo  tek krajem 2014. 
godine.  U  nastavku kažete da ste uštede, koje  ste proveli  2014. godine, - pohvaljujem da 
su one provedene, - proveli  na način da ste počeli od  sebe.  To isto smatram da je u redu i 
korektno da  ste počeli od  sebe, jer jedan dobar dio  tih  prenesenih  gubitka, jedan dobar 
dio tih visokih  kreditnih obveza, koje su dolazile na naplatu, su u konačnici  posljedica onoga  
na koji  ste vi, - pri tome ne mislim na vas osobno, nego na vladajuću  većinu, kojoj  vi 
pripadate, čiji ste sastani dio, na koju ste vi vodili politiku. Jedan dio  duga sigurno je 
posljedica  toga što  se ovdje ulagalo u uljare, koje  nisu prerađivale niti  jednu  litru  ulja  ili  
što  se ulagalo  u  Veletržnicu  riba, u  koje  do  sada nisu prodali  niti  jedan kilogram ribe. 
Od toga  ne  treba bježati, to  treba jasno  reći, to  su  uzroci, sada vi pokušavate, jeste 
uspjeli i pozivam vas da tako nastavite  i u  slijedećim godinama.      
   Drugo što mi je upalo u oko i što smatram da  u ovoj  Županijskoj  skupštini moramo  
razgovarati o  transparentnost. Pohvalno  je  da se vi  pozivate na ISO  standarde i sustave u  
praksi. Međutim, vi kao  Župan, kao onaj  koji  predstavlja, koji je personifikacija na određen 
način  ove  Županije, javnosti i  medija, trebali biste se  u  svom Izvješću osvrnuti se   i  na 
navode iz Izvješća  Državne  revizije. To niste učinili  niti  jednom riječju. Višekratno je  
Državna revizija u  svom  nalazu  upozoravala  na transparentno poslovanje putem jednog  
običnog žiro  račun. Taj običan žiro  račun  se u ovoj Županiji  vrle pompozno zove Fond za 
razvoj  poljoprivrede. Sa tog  računa, imali  smo prilike  sada čuti, da li  na dvojben, da li  ne, 
to  ostaje da se vidi, da je u  2014. godini podijeljeno 6.000.000,00 kuna. To  će trajati do 
2017. godine. Izglasali smo to u poljoprivrednoj strategiji. Nastavljamo tu strategiju od prije. 
Moram reći da se veselim trenutku  kada  će  Županija izglasati novu strategiju vezano za  
poljoprivredu, koja  će sigurno biti puno  transparentniji način poticaja za  razvoj  
poljoprivrede, a o tome sam govorio  kada smo glasali o  nastavku stare strategije. 
 Također u Izvješću Državne  revizije u više navrata se spominje ne transparentnost  
sklapanja  ugovora i to  na različitim razinama, od one najviše, to jest konsultacije za  zračnu 
luku, pa  do onih operativnih ugovora,  gdje su se sklapali ugovori  sa modelnim  tele 
operaterima . Mislim da ste trebali  to  isto spomenuti u  svom Izvješću.. To je isto jedan dio 
naše  Županije, jedne važne teme od koje  ne možemo pobjeći, one su tu i  direktno vaši  
suradnici su tu, koji  trebate nastojati ispraviti  takve nepravilnosti. 
 I još  jedan bitan element za  tu  transparentnost s kojom se mi u ovoj  Županiji  
volimo  dičiti je i situacija s unutarnjom  revizijskom službom Županije. Možda ste mogli 
spomenuti da  li u  ovom trenutku  postoji samo  na papiru, da li je  operativna, da li 
funkcionira,  da li od  njenog  rada ima neki pisani  trag, što se sa  time dešava. U  više  
navrata  u ovoj  Skupštini spominjalo  ustrojavanje i  način rada te službe, pa smatram da bi  
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to bio jedan dobar doprinos daljnjoj  transparentnosti rada  ove  Županijske  skupštine u  
našoj Županiji.  
 Gospodine Župane, na neki  način  vas razumijem, da  u svom  Izvješću  želite 
istaknuti  lijepe  stvari, međutim, mi kao  korektiv, sa željom  da  ono  što nije  bilo  dobro da 
se ispravi, spomenut ćemo  neke  stvari koje  možda nisu bile toliko dobre u  2014. godini i 
koje nisu bile  baš  na razini ostalih  briljantnih uspjeha.    
           To je, između ostalog, ukidanje subvencioniranja prijevoza za  srednjoškolske 
učenike. Istina je  da je  to sufinanciranje  iznad standarda, međutim, ako  volimo pričati  da 
smo  uspješni, ako volimo pričati  da smo  najbolja županija, ako volimo pričati  da 
prednjačimo u svemu, možda je  trebalo pokušati iznaći  načina da se to, ako se  već ne 
može za prošlu  godinu, uključi za  ovu godinu. Vidimo da toga  nema ni za ovu godinu. To je 
jedna  od bitnih stvari, koja  se direktno  reflektira  na život  građana u  Istarskoj  županiji.  
Smatram da vi,  kao  Župa i ova  Županijska  skupština, moramte  pokušati pratiti taj naš  
standard za  sve srednjoškolske  učenika.  
 Druga vaša  odluka, koja  nije usporena, je dokapitalizacija  AZRRI-a. Nisam 
financijski  mag, ali  sam siguran da ćemo i  na slijedećim financijskim dokumentima, kada 
budemo  raspravljali o  financijskim izvještajima, pričati o  bruto  bilanci  AZRRI-a, koji je  
očito u financijskim  dubiozama  i ima problema  sa financijskim poslovanjem. Čini mi se da 
smo  bili protiv  te dokapitalizacije, pa  to  nije  zadnji put  kada spominjemo AZRRI. Ja  bih  
volio  da ne bude tako, ali mi se  čini da temu AZRRI-a, odnosno  njegovog  poslovanja, 
nećemo izbjeći u  budućnosti.  
 / PREDSJEDNIK;  moli  vijećnika  Butorca  da privodi  svoju  raspravu  kraju, jer mu  
je isteklo vrijeme za  raspravu od  8 minuta/. 
 Jedna  od vaših  odluka  je  povlačenje  nagrade Galanu, što indirektno potvrđuje 
pogrešan način na koji  se vodila politika u ovoj  Županiji u  proteklom razdoblju, kao i  
skidanje  s dnevnog reda točke o dodjeli  nagrade «Glasu  Istre», koji je ipak dominanta 
mediji  na području naše Županije.  
 Konačno, i  s time  ću  završiti, u  ovakvim izvješćima  vidimo  da poseban naglasak  
stavljate na  zavičajnu  nastavu, da ste posebno izdvojili zavičajnu  nastavu. To je bila  jedna  
tema o kojoj je  Klub  HDZ-HDS diskutirao prilikom  donošenja odluke. Zavičajnu nastavu 
stavili  ste pod  navodnike. Ona je  izglasana u ovoj  Županijskoj  skupštini u sklopu  Istarske 
kulturne strategije, koja  je imala  200 i  nešto  stranica, dok  se o zavičajnoj  nastavi govorilo 
otprilike  na jednoj stranci. Meni je  jasno da je onaj dio bio  dio  vašeg predizbornog 
programa. 
 
 /PREDSJEDNIK , zaista   ste prekrdašili  vrijeme. Molim vas da raspravu privodite  
kraju. Ne mogu  vam dati  dodatno vrijeme!/. 
   
     TEDI  CHIAVALON, Klub  vijećnika  IDS-HNS-ZELENA STRANKA, naglašava da će 
Klub vijećnika  IDS-HNS-ZELENA STRANKA, podržati  Izvješće Župana iz jednostavnog  
razloga zato što ono što je  obećao u  predizbornoj  kampanji, ono što je ponudio kao  
nekakav svoj  program za ovaj mandat, vidimo da se iz godine u  godinu realizira. Da  li su  
to uštede, da li  su to  europski projekti, koje  uspješno  kandidiramo i uspješno  dovršavamo, 
da li je to projekt malih  kampova za  koje  vlada veliki interes,  da ne nabrajam u   detalje  
sve što je u Izvješću  navedeno. Jedan zajednički  nazivnik  ovog Izvješća je dosljednost, 
ustrajnost i zato  će Klub vijećnika  IDS-HNS-ZELENA STRANKA, apsolutno podržati  
Izvješće Župana.  

Meni  je drago   da Klub  vijećnika  HDZ-HDS raspravlja  o zavičajnoj  nastavi, da mu 
je  to  trn u oku i triba biti i imati  ćete apsolutno  našu  potporu u  tome, treba izdvojiti više 
sredstava. Meni je drago kada ove godine moja dica u vrtiću uče tradicionalne bumbarske 
plesove, kada kantaju himnu, kada zakantaju balun, kada uče  ča su  naši nonići jili, kako su 
delali  kroštule, fritule, kako se  danas delaju  fuži. To je  dobro, idimo  s tim  naprid, daj  bože 
da još šoldi moremo odvojiti za to. Neki  hrvatskim opcijama je to  trn u oku, nama je  to  
ponos i dika, i zato smo mi  uvode, zato smo mi tu  da bimo zaštitili ono  ča je uvijek  bilo  
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napadano, za zaštitimo  istarski identitet, koji  još i danas  u  dva miljara i  petnaestem litu  
nekome  smeta. Ja ću  vam samo reći non  paseran! 
 
  MARINO  ROCE, HDZ, ispravlja krivi navod da je  HDZ-e bio protiv  zavičajne 
nastave. HDZ-e je  bio  legalista i  pravedan kada treba biti. U  Izvješću Župana  je to 
dokazano, jer je  lažno izneseno, zavičajna nastava se usvojila, ne  kroz obrazovnu, nego 
kulturnu  strategiju,  a sada se navodi da je to  obrazovna strategija. Mi  smo tada bili  da se 
zavičajna nastava provede kroz obrazovanje, a ne kroz  kulturu. To je bilo tada sa strane 
HDZ-ea rečeno, a ne ove priče  koje su  vrlo bezobrazne od vas, gospodine Tedi  Chiavalon. 
Uvažili  smo stvari i  nemojte nam  prenositi  laže, koje hoćete i  negdje  drugdje  prenijeti.  
  
 PREDSJEDNIK, kaže da ne zna kakve veze  ima Minhen s ovom točkom  dnevnog  
reda.  
 Pošto se više nitko  nije javio za  riječ u ime klubova  vijećnika, Predsjednik  
zaključuje  raspravu za  klubove vijećnika i otvara pojedinačnu   raspravu, za koju se javljaju 
vijećnici : Ivica  Butorac, Evelina Biasiol-Brkljačić, Damir  Kajin, Zdenko  Pliško, Vili Rosanda.  
 
  IVICA  BUTORAC, HDZ-HDS, kaže da je završio  sa onim što je reka. 

U  nastavku naslanja se na kolegu  Marina Roce, koji je  točno rekao ono što je Klub  
vijećnika  HDZ-HSD želio  reći. Istarska kulturna strategija napisana je  na 200 i nešto  
stranica, koju je kojima je predstavio pročelnik  Vladimir  Torbica, i samo na jednoj  stranici  
pred kraj Strategije  se spominjala zavičajna nastava. U odlučivanju o Strategiji Klub 
vijećnika  HDZ-ea je  rekao  da je to pitanje,  po  nama, dozvoljavam da smo u  krivu,   
trebalo  spadati u  područje  obrazovanja. I ako spada u područje obrazovanja, uvođenje  tog 
predmeta u osnovne ili  srednje  škole, trebalo biti u skladu sa  procedurom koja  se odnosi  
na obrazovanje, trebao  bi  se predstaviti kurikulum, pa i  program rada. To je ono što je Klub 
vijećnika  HDZ-HDS željelo  reći. 

 Izvješće gospodina Župana potvrđuje da prilikom  diskusije  na tu temu je Klub  
vijećnika   HDZ-ea bio očito u pravu, jer   iz ovoga proizlazi da je Župan, zavičajnu nastavu  
spomenuo kao temu koja  spada u  područje  obrazovanja. Ništa  drugo, bez ijedne riječi 
ovog što je  gospodin Tedi  Chiavalon rekao, to  HDZ-e nije  nikada  rekao, niti  sam ja ikad 
osobo rekao. Kada bude  predstavljen kurikulum zavičajne nastave, kada se bude   moglo iz 
njega isčitati ton što  će se učiti, tada  ćemo  o njemu moći  diskutirati. Smatramo da je do  
sada  to trebalo  provesti u drukčijoj proceduri. 

Konačno  još  bih nešto rekao. Znam da to nije  korektno, da se ne odnosi direktno  
na gospodina Župana. Pričamo  o  toleranciji, demokraciji, pravo  na drugačije i  drugačije 
mišljenje, na suživot, na konvivenzu, a nitko iz  Županije, iz  vladajućih  struktura, ni jednom 
riječju  se nije očitova, nego je bila  apsolutna šutnja, na prosvjed  mladih iz  HDZ-ea  Pule,  
kada je  predsjednik  mladeži priveden zbog  transparenta koji nije odgovarao  Kukuriku  
koaliciji. To nije u redu, to nije korektno. Svatko ima pravo iznositi svoje političke  stavove,  
svoju politiku  misao. Nisam bio  tamo,  naknadno  je rečeno, gospodine Župane, da je  netko 
iz  vašeg Kabineta došao  do mladih   iz  HDZ-ea pitati što imaj na tom  transparentu, što se 
na njemu  nalazi. Ako se  zalažemo za toleranciju, pravo  na slobodu  govora, pravo  na 
različitu političku opciju, ono što obilježava ovu  Istarsku  županiju, da ste se  i  barem 
jednom  riječju  trebali  osvrnuti  na tu  temu  kada je gospodin Marino Roce  postavio to 
pitanje prošli put na aktualnom satu Županijske  skupštine.  

 
EVELINA BIASIOL – BRKLJAČIĆ, HSU, io mi  voglio sofermare dal mondo  della  

scuola e mi volevo  sofermare  su una clasificazione  dello  Zupano con un  vuoto  4 +, che  
mi  sembrava troppo  pretenzioso. 4+ e ottimo, ottimo  probabilmente rispeto   alli  anni  
precedenti. Bisogna discutabilmente accetare che la regione ha  avuto uno sviluppo, pero' mi  
sembra che  questo voto troppo  pretenzioso non sia condiviso  dei  cittadinio al piano  dello  
Zupano, e vero del   presidene della  regione, dbrebbe  chiedere la clasificazione. La nostra 
regione se  fosse 4+ dovrebbe essere una  regione con molta sensibilita'  per la  cura  
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dell'ambinente, per i  confinanti, come sono  la  centrale  di Plomin, la fabrica  di  Rockwool, 
la ciminiera  della fabrica  cementi che  brucia mondizie, dovrebbe puntare sulle fonti  
rinovabbili per poter contare  sulla  energia  alternativa per i grandi edificci industriali, per i  
transporti,  per  rinovazione. Dovrebbe avere una possibilita' e una regione   a   base 
industriaale  come  si propone per la Germania ad Anburgo, dovrebbe  sviluppare  il 
proggeto  per la  costruzione di un inpianto biologico ecc. Inoltre si fa vedere che lo sviluppo 
dell'econmia e ripartisce il 15. settembe, mentre  per la scuola il 28 %, la  sanita' il 22 %. Non 
sciamo la  regione che ripartisce la   magior percentuale per quanto  riguarda nella sanita' 
nella scuola. Voglio ricordare soltanto  a  far esemplare che la  regione della  Lika  che  e 
molto meno  sviluppata di noi, riparticse con  33 %. Quindi  si  dobrebbe avere anche una 
magior  risponsibilita'  per  il  sociale e le fime, che  gli inprenditori facciono il  suo, perche  
dopo  di  fondi di investimenti in  questi  settori economici non  so quanti  mezzi  hanno 
ritornato  alla  regione e quanti sono stati piu ocupati in piu' da ttuti  quei proggeti  che egli ci  
ha elencato precedentemente, eco  cito : «moj prvi posao je  Istarska  županija  tijekom 
prošle godine 21 vježbenika, a oni drugi projekti koliko  su pridonijeli  povećanju 
zapošljavanju, to nam nije dao. Mislim da bi  Županija  trebalo  to ipak slijediti nakon svih 
projekata koji se provode.  

 
DAMIR KAJIN, ID, u nastavku kaže : činjenica je da smo  na dan 31.012.2014. 

godine bili iza  onoga  gdje  smo bili  na  dan 31.012.2013. godine, a na dan  31.012.2013. 
godine bili  smo  10 godina iza  onoga  gdje  smo bili 2001., 2002. godine, između ostalog i 
zbog  krize itd. Ali je  činjenica  da naprosto stagniramo. Još jedanput  ću  reći, neću više 
ponavljati, 2002. godine imali  smo  18 %  veći brutto  društveni proizvod nego Primorko-
goranska  županija, danas oni imaju veći no što imamo mi. I  sve to pokazuje, između 
ostalog, Studija o učincima decentralizacije na prostoru  Istarske  županije, plaćena je  
243.000,00 kuna. Prije  sam rekao da politike u  Istri  disponiraju, raspolažu, kontroliraju , 
negdje oko  4,2 do  4,5 milijardi kuna. Svi  na koje  smo  računali  danas su u zatvoru, 
Galant, Sanader, Baučer, Kuterer, Triviger, Berlin i da ne nabrajam  više  dalje. Želim 
vjerovati da se vi  gospodine Župane trudite, ali nažalost,  tu  smo  gdje  jesmo. Zašto Istra 
stagnira ? Jer nemate hrabrosti, ova  Skupština nema  hrabrosti, da raščisti  sa ostavštinom 
bivše županijske  vlasti. Prije sam spomenuo  Brioni  rivijeru. U  to je upucano  
15.000.000,00 kuna. Za  što  ? Za ništa! Nikada se na taj ili po  tom modelu tamo ništa  neće 
dogoditi, jer je to  naprosto bio pokušaj da se preuzmu tisuće, tisuće hektara, 13 ili  14 
milijuna kuna za  neku  uljaru, koja  nije  proizvela   litru ulja, 18, 19 milijuna kuna za  
veletržnicu  riba, koja nije prodala niti  jednu  kašetu riba.  2014. godine, 8 milijuna kuna za  
intelektualne usluge. Ma što  će nam Ured u  Njujorku ako  tamo  nema niti jednog  
zaposlenog, pa  ne može Ured  sam raditi. Nisam protiv  Ureda u  Bruxellesu, ali  što  će 
nam ured ako  tamo  nemamo  ni  jednog zaposlenog, pa zaposlimo troje, petero  ljudi 
Pogledajte u  Proračunu ili koliko smo sredstava  povukli, koliko se toga na ovim prostorima  
realiziralo. Sve je naprosto u  nekoj banani. Vi  jako dobro, kao i ja, pratite Hypo banku. 
Jedna Barbariga, Dragonera je  5, 6 %  onoga  što  se dešavalo  na ovim istarskim 
prostorima. Ove godine slavimo  70 godina pobjede nad fašizmom. Postavljam pitanje  sebi 
ili vama, kako god  hoćete, istarskoj  javnosti, zar je 17.000  palih Istrijana sanjalo  Istru bez  
medijskih  sloboda, a mediji se  plaćaju sa  15.000.000,00 kuna  javnog novca. Zar je  17.000  
palih  Istrijana sanjalo Istru  gdje istarski dužnici preuzimaju kvadrat za  jednu ili  dvije kune 
za  prosječnu vrijednost  jednog  španjoleta ili jedne cigarete, zar je  17.000  palih Istrijana 
sanjalo Istru  gdje  su  nam suđeni  Rajfanzeri itd., preuzeli sve što su mogli preuzeti. Mali 
sektor je  gotov, na izdisaju, sve je to na koljenima, ne može naprijed, ne može nazad. Dajte, 
objavimo inozemne kartice  svih  dužnosnika od  općina, gradova, županije, na ovim 
prostorima. Istra je  bogom dana, nemojte se ovdje  križati, tu  Istru volite isto  kao  i ja, ne 
može Istru nitko voljeti više od mene, niti  može voljeti manje od  nekoga  od  vas. Sa  tri 
strane okruženi smo  morem. Pa  toga  nema nigdje na svijetu, od  jednoga Minhena, 
Budimpešte, Beograda ili  Milana, do ovdje  treba nekih  4 sata. Ali, dok se mi  ne suočimo 
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sa kriminalom, borbom protiv  droge,  protiv  nepotizma, i dok  ne uspostavimo  medijske  
slobode neće biti  kruha. 

 
PREDSJEDNIK, opet  upozorava Damira  Kajna  da mu je  isteklo  vrijeme za  

raspravu.      
 
 ZDENKO PLIŠKO, Istarski umirovljenici, ističe da se već nekoliko puta  spominjao 
ostvaren društveni proizvod  po  zaposlenom. Međutim, ne može se mjeriti  društvo  samo po   
ostvarenom društvenom proizvodu, nego i po  brizi  za  one  kojima je pomoć  najpotrebnija, 
po onima koji su  najugroženijim. Populacija  od koje  dolazim, to su umirovljenici, misli da su  
najugroženiji. Među njima ima ljudi koji imaju  potrebu  tuđe pomoći.  Možemo se  pohvaliti 
da naša  Županija za ovo  područje i u tome  prednjači u odnosu  na ostatak zemlje, gdje ti 
standardi ipak su ostvareni. Ali, bili bismo zadovoljniji kada bi u  Izvješću  Župana bilo i  
Izvješće kako smo počeli  ostvarivati neke od obećanih projekata  vezano za  brigu o 
populaciji umirovljenika i  programa  vezanih za  njih. Obećano je da  će se u ovom  
izbornom mandatu izgraditi  3 doma umirovljenika, dograditi domove u  Rovinju i  Buzetu, 
istovremeno  da ćemo   razvijati sustave dnevnih  boravaka i pomoći  u kući, da ćemo  
nastojati učiniti  specijalističku  djelatnost dostupnu starijim osobama na način što  ćemo  
sufinancirati  dolazak liječnika specijalista  po  svim domovima zdravlja u Istri. Možda smo  to 
počeli  delati, ali u  Izvješću nisam mogao  naći, pa će se vjerojatno  Župan  osvrnuti se i  na 
ovu dubiozu  vezano za  njegovo  Izvješće.    
 

VILI  ROSANDA, IDS, kaže da mu je žao što je  kolega Damir  Kajin otišao sa 
sjednice. Htio mu je napomenuti  da je sramota  da se na jednom  Izvješću o radu  Županu 
pričao, u  jednoj  političkoj konotaciji, o 17.000 palih  boraca,  o  nečemu za što su se oni  
borili,  o  načinu  o kojem su oni  razmišljali. Ja mogu  reći,  kao  član obitelji, koja je izgubila 
dosta  članova  tokom II  svjetskog rata, ali  jako puno njih je  i  preživjelo, - nažalost, sada su 
već svi partili  ča od bolesti i starosti, - mogu  reći da su oni  bili ponosno  na ono što je  Istra  
danas, da su  bili ponosni  na multikulturalnu,  tolerantnu sredinu,  da su  bili ponosni što Istra 
po  svim indikatorima  koje imamo, - nažalost, svijet se počeo mjeriti  isključivo po 
indikatorima koji su  nam dani, -  a  prema tim indikatorima  Istra je na samom  vrhu hrvatskih  
standarda, negdje  prednjači, negdje  je  na drugom, negdje  na trećem mjestu, manje  bitno, 
ali ono   puno bitnije, Istra je danas u prosjeku  europske unije sa kojom se sada 
uspoređujemo, jer nama više  nije mjerilo  hrvatski prosjek, nama je zaista mjerilo  Europska  
unija, standardi i kvalitete života  kojima oni  teže, kojima  težimo u  biti i  mi danas.  

Sjećam se rasprave prije otprilike  godinu  dana, gdje  je  Župan obećao  da će, prije  
svega,  najracionalnije  trošiti  sredstva kojima  raspolaže, to je i učinio, uštedjeli smo  
11.000.000,00 kuna, smanjene su plaće za  16, 17 %, obećao da će  nastaviti  sa 
investicijama. Ja  bih  volio vidjeti  da li je koja županija  danas u  Hrvatskoj, to jest u 
prošlogodišnjem proračunu, imala ukupno  160.000.000,00 kuna investicija, nešto više od 
jedne trećine ukupnog  Proračuna.  Mi smo u  2014. godini u kojoj se, malo gdje i malo kada, 
imalo  za pročitati išta pozitivno vezano za rad  i funkcioniranje  države, i ostalih lokalnih, 
regionalnih zajednica. Mi  smo imali jednu trećinu  Proračuna direktno usmjeren u investicije. 
Vjerujem da je jedan od produkata stopa  nezaposlenosti o kojoj  nije danas nitko pričao, a 
činjenica je , pustimo sad sezonu i taj  dio, da je u prosincu  2014. godine u odnosu  na  
prosinac 2013. godine, u  Istri bilo  2.065 nezaposlenih  manje, čime se ukupno  bilježi  pad 
nezaposlenosti od  19 %. To je  pohvalna  stvar. Mislim da o tome trebamo pričati ako  ćemo 
se  uspoređivati sa Hrvatskom što smo danas i pokušali, sukladno tome ispada  da je u  Istri, 
koja je  turistička regija, u  prosincu, znači u zimi,  kada se ne možemo baviti  turizmom, 
sezonskim zapošljavanjem i ostalo, ukupna stopa  nezaposlenosti  50 %  niža od  hrvatskog 
prosjeka. Mislim da je to pohvalno  i  prema tome Županu svakako  čestitam. 
 
  MARINO ROCE, HDZ,  kaže da je sada rečeno da je 2000 manje  nezaposlenih. 
Statistika  je vrlo  relativna, matematika se uči  na fakultetu i može se s njom računati. 
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Konkretno se može vidjeti koliko smo prošle godine od novca  koji smo dali  ostvarili novih 
radnih mjesta. Efekt toga je  da su  pred mjesec dana  dva člana  Mjesnog  odora  Velog  
Vrha, gdje ja  živim,  jedan iz IDS-a, drugi iz  nezavisnih, otišli  raditi u Irsku. Imaju  27. 
godina. Evo, to je efekt onoga što se kod  dešava.  

U Izvješću  je već rečeno, trebalo  je  biti, ako smo neki  novac uložili, koji je  rezultat 
tog  novca. Za poljoprivredu smo dali  6.000.000,00 kuna, a poljoprivrednici i dalje  grcaju, 
zatvaraju pogone, gube  se. Iskustvo  Europe  nam govori da su neke  europske  države 
uvele porezni dio, smanjile su nultu stopu na 10  godina. Kod nas došli  su, sagradili  hale, 
bili 10  godina i nakon toga  otišli. Ako su u tih  10  godina izvukli  neki novac, od  toga dali  
lokalnoj  upravi, pokrenuli proizvodnju, u  redu je. Ali,  imamo iskustava što se dešava sa 
poticajima i  da li ti  poticaji imaju  efekta, koji je rezultat naše Županije. To  u  Izvješću nismo 
vidjeli. Jučer sam brao  šparuge u  Vodnjanu. Tamo je industrijska zona Tison,  potrošen je 
neki novac, šparuga ima dovoljno, ali nešto drugo  nema. Ima mnogo industrijskih  zona za 
koje je  potrošeno državnog i županijskog   novca, - sve je to  naš  novac,   sve je to porezni 
novac, sve je  to  naš  novac,  da li  je  državni, da li je  županijski, da li je  općinski. - 
potrošeno je mnogo novca, kako industrijske zone funkcioniraju, koje rade !? U Poreču  vidim 
veliku iskopinu  kada prođem, počelo se  graditi prije jedno  tri,  četiri godine. Dobro je da  su 
novci  uloženi, ali  ne vidimo efekte. Reklo se  da se uložilo, ali  situacija u  Istri  nije  dobra. 
Iz Labina Beneton, koji se toliko vuklo za rukav i po golfima, odlazi iz  Labina, ostavio je  
investiciju, ostavlja halu i odlazi. Otišla je još prošle godine iz  Labinu   tvornica  koja je 
gradila mobilne kučice. Vidimo da se pogoni zatvaraju, da  ima problemi. Nije to problem 
samo Istre, problem je i  Hrvatske  i Europe, ali pitanje je koliko je od tih  naših  poteza  dobo, 
koliko se to kreće. 

  Moj  osobni stav, pohvaljujem svaku  štednju, ali pitanje je  kako  ćemo ostvariti 
novu vrijednost i kako  ćemo više naplatiti tu novu vrijednost. Pitanje je kamo treba štedjeti,  
kamo  će ta štednja završiti. Pitanje je  kada će  Proračun porasti, a  ne ono što  nam Tedi  
stalno govori  da nam država uzima, neka  iz  tog  dijela dođe više, ali od onog što smo 
stvorili u  Istri  više, pa će i  nama i državi biti više, pa neka se od  države dobije još više. 
Jedino  razvoj to osigurava. Kada ćemo krenuti s  nečim da polako  krene gospodarstvo, da  
naši  mladi  razmišljaju  što  će raditi, a ne da  razmišljaju  kada će netko  negdje otići ili  
razmišlja da ovdje može ostvariti svoju egzistenciju. To je realnost koju   u  Izvješću  nisam 
vidio.   
 
 TEDI  CHIAVALON, IDS, replicira, pa kaže  neka rezultat Istra – Irska bude  2 : 2, 
dva  su pošla, jedan i drugi,  Irac je  došao u  Vodnjan i prodaje ulje. S drugim Ircem sam 
neki dan  pija  kafe, dela  u Info Vipu u  Puli. U firmi ima  50  drugih stranih  državljana , 
pretežito mladih, koji su  našli svoj  kruh  u  Istri. Mi smo danas članovi  Europske unije,  
mladi ljudi  vole eksperimentirati, vole odlaziti, neki su  to primorani  činiti. Ja bih  volio da 
imamo više investicija, - koči nas državna  administracija, - da  možemo zaposliti te  ljude 
ovdje Volio bih da se  neke  investicije, koje politika koči, da se  odblokiraju. Druga strana 
medalje o kojoj vi razgovarate, ima i svoju drugu  stranu. U ovom trenutku, koliko  znam, 
koliko mi je poznato, Irska – Istra rezultat je 2 :2. 
 
 MARINO ROCE, HDZ-HDS, kaže: Tedi  Chiavalon je išao  na moj teren, pošto je ta 
osoba  na Velom  Vrhu,  on je prodavao i ulje u  uljari koju smo mi  kupili, oduzeli smo mu 
sredstva za  rad. Njegov tast je bio  jedan od  vlasnika  te uljare. Možda gospodine Chiavalon 
niste  se dobro  raspitali.. A  to što je on  studirao u  Zagrebu, pa  se zaljubio i  oženio ovdje, 
nije došao, ali  mnogi  naši odlaze vani traži posao. I moja  kćerka završava fakultet, pa  
razmišlja  gdje  će naći posao. To je realnost, a ovo što vi govorite malo je van toga. Ovih 
dana idu  djeca na izlete. Moja  žena i još  neki  drugi kroz  jednu udruga skupljaju novac da  
ne bi bilo  da netko dijete ne može ići  na izlet, jer njihovi  roditelji nemaju novaca. Takva  je 
situacija. I  nema ih  malo po  školama.  Župane, i o tome  vlasti iz  škola  bi se trebale 
pobrinuti. Ako nismo dali sredstva za prijevoz,  da barem  nešto učinimo za djecu. Kada 
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nemaju  za  knjige, roditelji   se pobrinu, možda djeca  to ne vide, ali kad  druga  djeca idu  na 
izlet, a jedno dijete ostane doma,  to nešto ostavlja  na toj  djeci. 
 
 VILI ROSANDA, IDS, replicira, pa kaže: neka  bude 3:2 za  Istru. Jedan od ove  
dvojce, taj  nezavisni je iz  Irske, dobio je posao  u struci, gore  su mu nudili  isključivo neke  
konobarske, niže poslove, dečko  se vratio, radi u  Uljaniku.. 
 Vezano za pokazatelja, prije  nisam rekao, imamo podatke koje imamo,   
raspolažemo sa tim podacima. Na temelju tih  podataka donosimo zaključke. Slažem se da 
bi  najtočniji parametar bio  stopa  zaposlenosti, to jest broj  zaposlenih i odnosi koji iz toga  
proizlaze. Nažalost niti jedna Vlada do  sada nije  razmišljala da taj pokazatelj uključi  u  
svoje statistike, čak mislim da niti  Europska  unija  to  nema, ali svakako  za  buduće 
smatram da  bi, ukoliko pričamo o zaposlenosti, trebali imati  na umu da je  najtočniji 
pokazatelj  upravo točan broj zaposlenih u određenom  periodu. 
 
 PREDSJEDNIK, zaključuje  raspravu i daje  riječ gospodinu  Županu. 
 
 ŽUPAN, zahvaljuje svima  na pitanjima, na konstruktivnoj  raspravi i na idejama.  

Za raspravu Damira  Kajina, koji  nažalost više nije prisutan  sjednici i  raspravu 
gospodina Marina  Roce,  kaže da   može svrstati  pod isti zajednički  nazivnik. Gledajući,   
ne u prošlost, nego u  budućnost, postojeći gospodarski  model po kojem se Republika  
Hrvatska  razvija zadnjih  25 godina je potrošen, po kojem  se  više Hrvatska   ne može 
razvijati. Kada kažem da se ovako više   ne može razvijati, mislim na uvoz, na prodaju, da ne 
kažem  rasprodaju, mislim na zaduživanje i sve te  hrvatske, neću  reći  posebnosti,  nego  
svakodnevna  događanja. Iz tog   razloga mislim da je  krajnje vrijeme da ova ili  neka  druga  
Vlada, vjerojatno  neka  druga  Vlada, razmišlja o novom modelu na koji  će se Hrvatska  
dalje  gospodarski razvijati. Vjeruje da će to netko  čuti, 

Drago mi je da gospodin Damir  Kajin i Marino Roce  razmišljaju  na isti  način, jer 
imamo previše u  Istri  a)  neiskorištenih  nekretnina, nevažno  da li  građevinskih, da lli 
poljoprivrednih, b)  specifično i   da ne kažem radišnosti, da bi  nas netko  državnim 
zakonima  stavljao   u  isti normativ  sa nekom drugom  županijom, ne želeći ovdje nikoga   
omalovažiti, i c) dati  nam još malo  benzine da budemo ona lokomotiva koja  će još brže vući 
cijelu  Hrvatsku  upravo tu  gdje jesmo prema zapadu.  

To govorim iz više razloga. Ali,  da se vratimo  na  famoznu  Studiju. Drago  mi je  da  
smo puno puta pričali  o tim brojkama, o   Studiji, i drago mi je  da  sam čuo da je svaka lipa 
utrošena za Studiju  dobro utrošena, jer nećemo  tu  stati, biti  će slijedeći korak, Na 
rebalansu Proračuna pričati  ćemo o tome koji će biti  slijedeći korak. U  Studiji  vrlo  jasno 
piše koliko dajemo u  Državni proračun, a koliko  nam se  vraća. Ali, piše i koliko  se vraća 
Zagrebu, koliko se  vraća Primorsko-goranskoj  županiji. Tu  su  dvije  stvari  važne. Nekada 
je moj pokojni nono govorio da biš  kapio moraš  razumit. Dakle, hajmo  najprije  razumjeti. 
Važno je koliko se  šoldi  negdje vraća, jer vidimo da ti šoldi  u tom Zagrebu i  Primorsko-
goranskoj  županiji čine određeni  benefit, ali  danas  živimo u  internetskom doba, u digitalno  
dobu. Pogledao sam i  vidio  zadnje podatke, koji  stoje  na Zavodu za statistiku, da  Istra ima  
12.463, a PGŽ 11.177 DBP-e po  stanovniku. Nemojmo  se uspoređivati sa lošijima, sa 
slabijima, gledajmo  naprijed, gledajmo  kako sebe poboljšati, ali  čak ni to nije  važno, važno 
je  ono drugo. Nije važno koliko se  novaca  vraća, nego  na koji se  način  vraća i  sa tim 
vraćenim novcima  na  područje  Like ili  Dalmacije  treba 3,8   ili  jedan puta  farbati  tunele. 
To je   vraćen novac. Mi mislimo da novac treba nama vratiti, jer mi znamo  najracionalnije  
njega  koristiti. 

 Neću ići u pojedinačne stavke, u  pojedinačne rasprave, ali drago mi  je da mogu  
gospodinu Marinu  Roci,  gospodinu  Damiru Kajinu, gospodinu  Ivici Butorcu, reći da puno 
sličnoga  razmišljamo. To  se ne vidi   u  Izvješću o radu  Župana, ali  vidjet će se kada bude 
Izvješće o radu Državne revizije, odnosno  o  nalazu  Držane revizije. Slažem se da Državna 
revizija ne služi samo tome da  vidimo  gdje možemo  nešto  poboljšati, gdje  možemo svoj 
rad poboljšati. S jedne strane  opravdano kažete da ova  Županija ima  previše ljudi, a s 
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druge  strane Državna revizija  nam kaže da trebamo imati 4 stalno zaposlena revizora, 
naravno, na plaći. Ovaj Župan  razmišlja da je bolje te ljude koristiti kao vanjske  suradnike , 
što je jeftinije, iz  stavke  intelektualne usluge Ta je stavka  možda   velika, ali u sumi 
šparamo šolde, imamo  kvalitetne ljude koji  rade po određenim zadacima, ali to  se iz  prve  
ne vidi. Zato  služe rasprave  i  hvala gospodinu  Butorcu, koji je  upravo to inicirao. Isto tako  
hvala mu na tome što je rekao da  ne štedimo samo  radi prekomjernog  deficita. Tu  se 
slažem, štedimo radi sebe, radi svojih  projekata,  radi toga  da možemo imati  slobodna 
sredstva za nešto zašto  nam treba, a da jesmo  na prvom putu  najbolje govori  statistika, 
brojke  koje sam sada vidio na Netu, gdje  jedini usporedivi podatak, iako jesmo i dalje 
nezadovoljni, je  da 31.03.2015. godine u odnosu  na  2014. godinu imamo  26,4 %  manje  
nezaposlenih.  Neću  sada pričati o  Blanki  Vlašić koliko skače u  vis i  da li  iz  godine u  
godinu Blanka  Vlašić napreduje jedan centimetar ili stoji  na  istome, ali jasno je ako  neka  
druga skakačica, čitaj Županija, iz  godine u godinu  napreduje, da  to mene raduje, ali  
Blanku  Vlašić je teško  uhvatiti u skoku u  vis. Ta rasprava me podsjeća upravo na taj sport 
kada ste vi počeli sa  1:0, 2:0, 2:2, 3:2 i tako, pa dozvolite mi  da i  ja sportskim jezikom 
nastavim  tu priču.   

Isto tako  želim zahvaliti  i  gospodinu  Tedi Chiavalonu  na riječima podrške koje, kao 
i sve ostale  riječi koje sam čuo u  pozitivnom smislu  me ohrabruju i  daju  posebnu  nadu, 
kao i mojim suradnicima, da jesmo  na dobrom putu. Međutim,  neki dan sam odgovorio kako 
sam odgovorio na pitanje zašto mislim da je ocjena  4+. M ma ne zato  jer znam da bolje  ne 
može biti, nego iz  jednostavnog razloga, jer znam koliko se moji suradnici i  ja  trudimo, 
koliko s druge strane vjerujem da radimo ispravan posao, a cilj  sasvim sigurno  biti će vrlo  
brzo još bolji i još  jasniji, još  viši i siguran sam da će ta Blanka  Vlašić još koji  centimetar u 
vis više već ove  godine skočiti. 

Hvala svim na podršci i siguran sam da ovakvo zajedništvo i ovakve rasprave mogu  
doprinijeti  samo još boljim rezultatima naše  Istre.  

 
 PREDSJEDNIK, zaključuje  raspravu i daje  na glasanje  Izvješće o  radu  Župana 
Istarske županije za  2014. godinu, te nakon glasanja utvrđuje  da je  Skupština sa 29  
glasova «ZA», bez  glasova «PROTIV» i  6 «SUZDRŽANIH»  glasova,  usvojila  
     I Z V  J E Š Ć E 
 
                       o radu  Župana Istarske  županije za  2014. godinu 
  

 PREDSJEDNIK čestita  Županu  na dosadašnjem radu i  angažmanu.  Uvjeren je da 
će to dati sve bolje i bolje  rezultate. 

 
AD – 8 Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o provedbi 
            Operativnog plana aktivnosti Plana za zdravlje i socijalno 
            blagostanje Istarske županije za 2014. godinu 

 
 Uvodno obrazloženje   za ovu točku dnevnog  reda je dala SONJA GROZIĆ – 

ŽIVOLĆ, pročelnica  Upravnog odjela  za  zdravstvo i  socijalnu  skrb. 
    Naglašava  da je  materijal koji je  pred vijećnicima prilično iscrpno napisan i dostavlja 

se na sjednicu  Županijske  skupštine kada je na dnevnom redu i Godišnje izvješće o 
izvršenju  Proračuna. Ovog puta se to  poistovjetilo i sa Izvješćem o radu  Župana, tako da 
su samo neki  detalji  razrađeni. Temeljem izvršene raspodjele izvršeno je  12.737,00 kuna  
raspodjele sredstava po korisnicima ili zdravstvenim i socijalnim  ustanovama ili  udrugama 
koje  su  kandidirale i izabrane  temeljem javnog  poziva. Izvršene su  razne aktivnosti u  9  
županijskih   aktualnih prioriteta. Sadržaj i rezultati  su   pisani za  svaku od  navedenih  
aktivnosti pojedinačno. Njih ima oko 123 u ukupnom izvještaju, na web stranici Zdrave  Istre 
– Istra. Mnogo  detalja o  svakom od  navedenih programa može naći  na web stranici IĆ.  
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 Pošto se nitko nje  javio za  raspravu, PREDSJEDNIK, zaključuje  raspravu i daje  
riječ Županu. 

 
 ŽUPAN, kaže da se želi ispričati  gospodinu Zdenku Pliško, koji  je upravo iz te 

tematike postavio pitanje, prije nije odgovorio. Slaže se s vijećnikom  Zdenkom Pliškom da 
ne treba se mjeriti  samo po razvijenosti, po  nezaposlenima, po  BDP-eu, nekeog  društva, 
nego i po  upravo humanosti. Neću ulaziti u to što ste rekli i  materijal koji ste napisali, ali  
želim napomenuti par stvari  na kojima puno  radimo, a još se možda  ne vidi puno toga.  

Dobro ste detektirali problem pomoći u kući, koja se provodi  diljem Istre.  
31.012. smo doživjeli određene financijske probleme i neugodnosti  iz Ministarstva 

prema vama, prema nama, odnosno  prema gradovima o općinama, ali  ne samo u  Istri, 
nego širom  Hrvatske. Zato  želim reći  što smo po tom pitanju učinili. Kao što možete vidjeti 
u  našim brojkama, pomažemo prvenstveno onima koji su započeli jednim takvim 
programom, koji  je bio  vrlo ugrožen zbog  novih mjerila Ministarstva  socijalne skrbi. To se 
odnosi  na   Pazin, Labin, Kršan. Ima još  puno takvih  općina do Lanišća, što bi rekao  
gospodin Damir  Kajin, kojem smo pomogli, a možda se to i  ne vidi, ali  želim ovdje  reći da 
upravo ta istarska  solidarnost sa tim primjerima  je položila ispit- Isto tako  želim reći da smo  
licencirali  naše domove  za starije i  nemoćne da  mogu te aktivnosti provoditi. Oko 
specijalista  želim reći  par stvari koje su važne, da nastavno sufinanciramo dolazak  
specijalista u  naše domove za  starije i nemoćne, uz  timove  palijativne skrbi. Mislim da je  
najvažnije spomenuti  projekt  nadogradnje, odnosno gradnju  novih  domova  za starije i  
nemoćne. Ishodovali smo  dokumentaciju upravo za ove domove koje ste vi  spominjali, 
Domenico Pergolis Rovinj, Buze, ali i za gradnju  novih, što su u   visokom stupnju 
pripremljenosti. Očekujemo, želimo i hoćemo da nam Ministarstvo socijalne skrbi pribavi i  
donese istu  odluku kao što je to donijelo  Ministarstvo obrazovanja  vezano  za  javno-
privatno  partnerstvo. Na jedan takav način mislim da bismo mogli doći  do sredstava, 
izgraditi te prijeko potrebne nove  kapacitete. Ako kojim slučajem to ne bude tako, morati 
ćemo se okrenuti  svojim financijskim snagama koje su takve kakve  jesu  ili  ono što  se 
kaže filetirati  na   europske  fondove , budući da u  paketu  takvi projekti  tamo  ne prolaze. 
To je stanje stvari, možda malo  šire, uz  još  jedanput, gospodine Pliško, moju ispriku.     

 
 PREDSJEDNIK,  daje  na glasanje Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o 
provedbi Operativnog  plana aktivnosti Plana za zdravlje i socijalno blagostanje Istarske 
županije za 2014. godinu, te nakon glasanja utvrđuje da je  Skupština sa 30 glasova «ZA», 
bez  glasova  «PROTIV» i bez  «SUZDRŽANIH»  glasova, donijela  

        
     O D L U K U 
 

o prihvaćanju Izvješća o provedbi Operativnog  plana aktivnosti Plana za zdravlje i 
socijalno blagostanje Istarske županije za 2014. godinu 

 
AD – 9  Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Procjene ugroženosti od 
              požara  Istarske županije i donošenju Plana zaštite od požara 
              za Istarsku   županiju 
 
U ime predlagatelja  uvodno obrazloženje je dao  JOSIP  ZIDARIĆ, pročelnik  

Upravnog odjela za  održivi  razvoj, koji  naglašava da su pred  vijećnicima dva dokumenta. I  
jedan i drugi su  temeljem Zakona o zaštiti od  požara izrađeni. Procjena koja je pred 
vijećnicima je dokument  koji se radi  svakih  5 godina, a Plan zaštite  od požara se radi  
godišnje, odnosno  ažurira se svake godine.  

Dokument vri od jako puno podataka, o  firmama po  svim  djelatnostima koje  imaju  
nekakva  ugrožena područja, požar i  o podacima kako  će se ti požari  sankcionirati, 
odnosno rješavati od ustroja  Vatrogasne zajednice, svih  javnih  postrojbi koje imaju 220 
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ljudi, do  svih  DVD-ea koji imaju  preko 1000 ljudi u svim DVD-eima Istarske  županije  i  
tako po svim sektorima industrije, prometa itd.  

Ne bi ulazio u same elaborate, jer je nešto više o njima govorio. Postupak  je  
slijedeći. Na jedan i  na drugi  elaborat  su  ishodovana pozitivna  mišljenja, kako Vatrogasne 
zajednice vezano za mogućnosti djelovanja, tako i  Ministarstva unutarnjih poslova. I  jedan i 
drugi program su prošli sve procedure  i  možemo ih  usvojiti.  

 
Pošto se nitko nije  javio za  raspravu  PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu  i daje  na 

glasanje Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Procjene ugroženosti od požara  Istarske županije 
i donošenju Plana zaštite od požara za Istarsku županiju, te nakon glasanja utvrđuje da je  
Skupština sa  31 glasom «ZA», bez  glasova «PROTIV» i  bez  «SUZDRŽANIH» glasova, 
donijela  

    
    Z A K L J U Č A K 

 
o prihvaćanju Procjene ugroženosti od požara  Istarske županije i donošenju Plana 
zaštite od požara za Istarsku  županiju   

              
AD – 10 Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o radu 
               Županijskog operativnog centra Istarske županije za 2014. 
               godinu i Programa  rada Županijskog operativnog centra 
               Istarske županije za 2015. godinu 

 
  Skupština je  bez  rasprave sa  31 glasom «ZA», bez  glasova «PROTIV» i  bez  

«SUZDRŽANIH» glasova, donijela  
    
    Z A K L J U Č A K 

 
o prihvaćanju Procjene ugroženosti od požara  Istarske županije i donošenju Plana 
zaštite od požara za Istarsku  županiju                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                    

 
AD – 11 Prijedlog Odluke o davanju ovlaštenja Županu Istarske 
               županije  za sklapanje Ugovora između Ministarstva 
               financija RH, Ministarstva zdravlja RH, Istarske županije i 
               Opće bolnice Pulaza uredno izmirenje dugoročnih obveza po 
               izdavanju jamstva Vlade Republike Hrvatske, Ministarstva 
               financija rizični broj: F-011-15 

 
 Obrazloženje  za  ovu točku  dnevnog  reda je dala  SONJA GROZIĆ – ŽIVOLIĆ, 
pročelnica  Upravnog odjela  za  zdravstvo i  socijalnu  skrb IŽ,  koja ističe  da temeljem 
sklopljenog  sporazuma o  financiranju izgradnje nove  građevine Opće bolnice u  Puli na taj 
temeljni sporazum nastavljaju se sada operativni akti. Jedan od  njih je ugovor za uredno 
izmirenje  dugoročnih  obaveza  što  izdavanju  jamstva. Pred vijećnicima se nalazi prijedlog 
kojim se predlaže da se Župana ovlasti  za  potpisivanje ugovora koji   inače potpisuje 
ministar financija, ministar zdravlja i sanacijska  ravnateljica Opće bolnice  Pula. Ovaj ugovor 
i uredno izmirenje  se odnosi  na troškove  i dio  kredita koji je dala Erste banka Rijeka, a tim 
međusobnim ugovorom Županija  bi se obvezala Ministarstvu  financija dati određene 
instrumente radi osiguranja urednog izmirenja  dugoročnih  obaveza koje su  navedene u  
članku  4. ovog  ugovora, zadužnicu,  bjanko mjenice i založno pravo  na nove  građevine 
Opće bolnice  Pula.  
 
 PREDSJEDNIK, otvara raspravu za  klubove  vijećnika  za koju se  javio vijećnik  
Tedi  Chiavalon. 
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 TEDI CHIAVALON, IDS, naglašava da će Klub vijećnika IDS-HNS-ZELENA 
STRAKA,  podržati  predloženu  Odluku, jer se praktički  time završava  ciklus  koji je  
započeo  još  2001. godine sa planiranjem  izgradnje  bolnice, kada su  svi govorili da se to 
neće nikada desiti i  kada su izašli prvi  nacrti, pa se opet posprdno o  tome govorilo. 
Nekoliko  najavljivanih  natječaja  se nisu desili, pa su se desili, ponavljali. Priča o  pulskoj  
bolnici  je  duga 15 godina. O  pulskoj  bolnici  najmanje  15 godina se govorilo i  sada 
stavljamo točku  na taj dio priče. 

  Današnjim danom bismo  trebali krenuti u  jednu novu priču kako  pregovarati sa 
Vladom Republike  Hrvatske, s nekim budućim Vladama, da taj  dio koji se odnosi  na 
Županiju  da preuzme u  cijelosti  država ili da nam se omoguće  dovoljna decentralizirana 
sredstva s kojima možemo to  financirati, jer je  nemoguće da sa  ovakvim Proračunom  koji 
danas imamo  financiramo jednu trećinu  bolnice.  U  redu, mi smo to prihvatili svjesni da  
bez  toga nikada ne bi se  počelo raditi ovo što se radi. Vjerujem i znam da imamo   načine 
na koje možemo  zatvarati  taj  kredit,  ali mislim da je  nepošteno  da Hrvatska u  100 
postotnom iznosu  financira bolnicu u  Mostaru, a da bolnicu u Puli  moraju financirati 
dodatno  građani  Istre u  jednoj  trećini. Mislim da je to  nekorektno i vjerujem  da će se u  
slijedećih  godina ta nepravda ispraviti, da li  s tom  Vladom ili  nekom drugom Vladom, 
sigurno od  slijedeće godine, u bilo kojem  sastavu ona bila, da će imati  sluha da taj  dio ili 
preuzmu  na sebe, kako sam prije rekao, ili  nam  odobre dodatna decentralizirana sredstva 
sa kojima bismo taj  trošak  lakše  pregrmjeli.       
 

 Pošto se više nitko nije javio  za  raspravu PREDSJEDNIK, zaključuje  raspravu  i 
daje  na glasanje Prijedlog Odluke o davanju ovlaštenja Županu Istarske županije za 
sklapanje Ugovora između Ministarstva financija RH, Ministarstva zdravlja RH, Istarske 
županije i Opće bolnice Pula za uredno izmirenje dugoročnih obveza po izdavanju jamstva 
Vlade Republike Hrvatske, Ministarstva financija rizični broj: F-011-15, te nakon glasanja  
utvrđuje da je  Skupština sa 31 glasom «ZA», bez glasova «PROTIV» i  bez  
«SUZDRŽANIH» glasova, donijela  

 
    O D L U K U 

 
o davanju ovlaštenja Županu Istarske županije za sklapanje Ugovora između 
Ministarstva financija RH, Ministarstva zdravlja RH, Istarske županije i Opće bolnice 
Pula za uredno izmirenje dugoročnih obveza po izdavanju jamstva Vlade Republike 
Hrvatske, Ministarstva financija rizični broj: F-011-15 
 

AD – 12 Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu 
               financiranja  decentraliziranih funkcija osnovnog školstva 
              za 2015.godinu, 
 
AD – 13 Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu 
               financiranja decentraliziranih funkcija srednjih škola 
               i učeničkih domova za 2015.godinu 
 
Predsjednik  predlaže da se točke  12. i  13. povežu, čime se Skupština  suglasila. 
U raspravi u ime Kuba  vijećnika  HSU, sudjelovala je  EVELINA  BIASIOL-

BRKLJAČIĆ, koja kaže da se  vraća na ono što  je već rekla, neće se ponavljati. Sredstva 
za  škole su  nedovoljna za  njihovo  dobro  funkcioniranje, bilo   osnovne  ili  srednje  škole. 
One sigurno nisu  na nekom velikom standardu, dodjeljuje im se malo  više  sredstava nego 
što je  određeno minimalnim standardom Republike  Hrvatske. Ima manje razvijenih  
županija  koje raspodjeljuju  puno   više sredstva za  škole, 33 %  u  Lici. Paradoks je  još 
veći kada škole, čiji ravnatelji pokušavaju riješiti  neke svoje probleme davanjem u zakup 
prostorija izvan nastave, moraju našoj  bogatoj  županiji vratiti ono što su oni prihodovali, 70 
% od tih sredstava, dok  njima ostaje  samo  četvrtina, 25 %. Primjera radi u Primorsko-
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goranskoj  županiji  situacija je obrnuta, njihov Odjel za  zdravstvo traži  samo  10  %. Tako  
nagrađuju  ravnatelje  koji su se pobrinuli rješavati  neke svoje probleme. Uvjerena sam da  
prilikom prve projekcije  analize  Proračuna za  2015. godinu da će se  poklanjati  malo više 
pažnje  školstvu, koji je i  na razini  Europske unije prikazan kao jedan od  ključnih grana 
društva. Predlažem gospođi  pročelnici  da napravi  jednu  studiju. Pokvario mi se  bio 
prijašnji tablet, pa  sam izgubila njezin  e-mail, alo mislim da sredstva koja oni prihoduju od 
tih  zakupa jesu  na razini 149.000,00 kuna, ako se ne varam, a čujemo neke prijašnje brojke 
o velikim milionima koji se drugima daju, a u  školstvu se traži 149.000,00 kuna povrata 
sredstava za prostore koji se daju u zakup. Mislim da je to bez  riječi.  

 
Pošto  se više nitko  ne javlja za  raspravu PREDSJEDNIK,  zaključuje raspravu  i 

daje riječ pročelnici  Upravnog odjela  za  obrazovanje, sport i tehničku  kulturu,  PATRICIJI 
SMOLJAN, da odgovori  na postavljeno pitanje. 

 
PATRICIJA SMOLJAN, pročelnica Upravnog odjela  za  obrazovanje, spot i  tehničku  

kulturu, naglašava da je  vijećnica  Evelina  Biasiol – Brkljačić i prošle godine  postavila  to 
pitanje. Mi smo gledajući  smjernice ekonomske politike  Vlade Republike  Hrvatske , 
Ministarstva  financija i  našeg Upravnog  odjela za  financije i proračun, odlučili da nećemo  
ništa  mijenjati u mjerilima, ostali  na tih  75 %  umanjenja  na energentima. Tih  140.000,00 
kuna se odnosi  na razdoblje za  prvih 9  mjeseci  2014. godine, falilo je  nekoliko mjeseci  do  
kraja godine. To je novac  koji se  ne  vraća u Proračun, nego ostaje nama u  Upravnom 
odjelu i mi ga koristimo ustvari, ja bih se osudila  nazvati Fondom  solidarnosti za one  škole 
koje nemaju zakup i koje u biti nemaju  mogućnost  davati  taj prostor  u  zakup i stvarati  na 
neki  način dodatne prihode.        

  
PREDSJEDNIK,  ističe da je izlaganje  vijećnice  Eveline Biiasiol – Brkljačić, shvatio 

kao  prijedlog, a ne kao pitanje, da se razmisli  o tom prijedlogu, i daje kao preporuku da se 
to uvaži kao jedan prijedlog da se vidi  što se može napraviti. 

Daje odvojeno  na glasanje točku  12. i  13. dnevnog  reda, te nakon glasanja  
utvrđuje da je   Skupština sa 28  glasova  «ZA»,  3 glasa «PROTIV» i  bez  «SUZDRŽANIH»  
glasova usvojilo, pod  točkom 

a) 
    O D  L U K U 
 

o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja decentraliziranih funkcija osnovnog 
školstva za 2015.godinu 

sa 28  glasova «ZA», 2 glasa «PROTIV», bez  «SUZDRŽANIH»  glasova, pod  
b) 

O D L U K U 
 

o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja decentraliziranih funkcija srednjih škola i 
učeničkih domova za  2015.godinu 

 
AD – 14 Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o 
               osnivanju  Lučke uprave Rabac 
 
Vijećnici  su  dobili  amandman koji  predlaže Župan Istarske  županije  na način da 

se u Odluci briše točka 2., koja se odnosi  na luku  Trget, a točka  3. postaje  točka  2. i tako 
redom, na zahtjev kako je i obrazloženo od Općine Raša,  koja  je  u  postupku  izmjena  
Prostornog  plana i  namjeravaju izgraditi cjelovito uređenje  luke  Trget, Nakon toga  će se i  
to  područje uvrstiti u predloženu Odluku. Imamo originalni prijedlog  Odluke i amandman koji  
je dao  Župan , koji je sada sastavni  dio prijedlog  Odluke, briše se točka    2 , točka  3. 
postaje točka  2. i tako redom.  



44 

 

Pošto se nitko nije javio za raspravu  zaključuje  raspravu i  daje na glasanje Prijedlog 
Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o osnivanju Lučke uprave Rabac, te nakon 
glasanja  utvrđuje da je  Skupština  sa 33 glasa «ZA», bez  glasova  «PROTIV» i bez  
«SUZDRŽANIH»  glasova, usvojila  

 
    O D L U K U  
 
o izmjenama i dopunama Odluke o osnivanju  Lučke uprave Rabac, sa 

amandmanom Župana, koji postaje  sastavni dio Odluke 
 

      AD – 15 Prijedlog  Zaključka o davanju  suglasnosti  na prve izmjene i dopune 
financijskog plana Županijske uprave za  ceste za  2015.godinu 

  
 Skupština je  bez  rasprave  sa  33 glasova «ZA», bez glasova  «PROTIV» i bez 
«SUZDRŽANIH»  glasova,   donijela  
 
     Z A K L J U Č AK  
 
o davanju  suglasnosti  na prve izmjene i dopune financijskog plana Županijske 
uprave za  ceste za  2015. godinu 
 

AD – 16 Prijedlog Odluke o davanju poslovnog prostora u podrumu 
              Istarskih domova zdravlja u Poreču, Mauro Gioseffi br.2, na 
              uporabu Dnevnom centru za rehabilitaciju Veruda-Pula 

 
 Skupština je  bez  rasprave  sa  33 glasova «ZA», bez glasova  «PROTIV» i bez 
«SUZDRŽANIH»  glasova,   donijela  
 
     O D L U K U    
 
o davanju poslovnog prostora u podrumu Istarskih domova zdravlja u Poreču, Mauro 
Gioseffi br.2, na uporabu Dnevnom centru za rehabilitaciju Veruda-Pula, 
 

AD – 17  Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Statuta zdravstvene 
                ustanove Istarski domovi zdravlja, 

 
 Skupština je  bez  rasprave  sa  34 glasova «ZA», bez glasova  «PROTIV» i bez 
«SUZDRŽANIH»  glasova,   donijela  
 
     O D L U K U  
 
o izmjenama i dopunama Statuta zdravstvene ustanove Istarski domovi zdravlja 
 
 AD – 18  

a) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta 
Medicinske škole Pula, 

b) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o 
izmjenama i dopunama Statuta Srednje škole Zvane Črnje Rovinj – Scuola 
media superiore „Zvane Črnja“ Rovigno 

 
Skupština je  bez  rasprave odvojenim glasanjem sa  34 glasova «ZA», bez glasova  

«PROTIV» i bez «SUZDRŽANIH»  glasova,   donijela pod 
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a)  
                                          O D L U K U 
 

o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Medicinske škole Pula 
 

b) 
                                          O D L U K U 
 

o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Statuta 
Srednje škole Zvane Črnje Rovinj – Scuola media superiore „Zvane Črnja“ Rovigno 
 

AD – 19 Prijedlog Odluke o provedbi Programa praćenje kakvoće mora 
               Za kupanje na plažama Istarske županije u 2015. godini 

 
 Skupština je  bez  rasprave  sa  33 glasova «ZA», bez glasova  «PROTIV» i bez 
«SUZDRŽANIH»  glasova,   donijela  
 
     O D L U K U  
 
o provedbi Programa praćenje kakvoće mora za kupanje na plažama Istarske županije 
u 2015. godini 
 

AD – 20 Izbor Savjeta mladih Istarske županije (tajno glasanje). 
 
 U materijalima je dostavljen zapisnik Komisije  za  izbor i imenovanja, koja je 
provjerila formalne uvjete kandidata  koji su se  javili na javni  poziv, kao i  na ponovljeni javni 
poziv. 

 Komisija je utvrdila popis  kandidata. 

 Savjet ima 11 članova, međutim, za  sad imamo samo  9 kandidature. Odlučili smo da  
idemo  na formiranje Savjeta, a da nastavno još izaberemo ostale  članove kada budemo 
imali prijedloge. 

Moli Vesnu Ivančić da nas uputi u  način izbora, a nakon toga  ćemo pristupiti   
glasanju koje  je tajno, iako je to malo  nelogično, jer imamo  9  kandidata za  11 mjesta, ali 
je tako propisano Zakonom o  savjetima mladih i  ne možemo  drukčije. 

VESNA IVANČIĆ, tajnica  Skupštine  IŽ.   

Predsjednik  Skupštine će izabrati  dva vijećnika koji  će mu pomagati u  postupku  
tajnog  glasovanja, koji  će sumirati  rezultate tajnog  glasovanja. Na glasačkom ističu  su  9  
kandidata. Može se glasati za sve kandidate ili pojedinačno  zaokruživanjem. 

.  Podijelit  će se glasački listići prozivanjem, koje ćete  nakon glasovanja  ubacivati  u  
glasačku kutiju koja  je na stolu  predsjedavajućeg.  

 PREDSJEDNIK, otvara  raspravu za  klubove  vijećnika. Pošto se nitko nije 
javio  za  raspravu zaključuje   raspravu i  predlaže  da se pristupi  tajnom glasanju. Prije 
toga je Potrebno izbrati  Komisiju za  provođenje tajnog  glasovanja od  3 člana, u koju  
predlaže : 

1. Valter Drandić, 

2. Maja  Šarić i 
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3. Miljenko Koroman. 

Skupština se suglasila  s prijedlogom za  Komisiju za provođenje  tajnog  glasovanja. 

 Moli članove Komisije da zauzmu svoja mjesta, da po prozivci vijećnici  preuzimaju   

glasačke  listiće i glasaju..  

 Obavlja se glasanje. 

 Nakon glasanja i što je Komisija obavila  svoj  posao, PREDSJEDNIK,  čita Zapisnik  

o radu  Komisije za  provođenje tajnog  glasovanja za izbor  članova Savjeta mladih Istarske 

županije 

      I. 

 Komisija  za  provođenje tajnog   glasovanja  u sastavu  

1. Valter Drandić 

2. Maja Šarić 

3. Miljenko  Koroman 

konstatirala  je da je  za  provođenje  tajnog  glasovanja primila sav potreban materijal kao  bi 

se moglo pristupiti glasovanju o  izboru  članova  Savjeta mladih Istarske županije. 

Nakon što je postavljena  glasačka kutija , sačinjen popis vijećnika, te pripremljeno  45 

glasačkih  listića plus  jedan za  glasaču kutiju , Komisija  konstatira d a su  se stekli  svi  

preduvjeti  da se može pristupiti  glasovanju  vijećnika  Skupštine Istarske županije. 

      II. 

S glasovanjem  se  započelo i  13,50 sati. 

      III. 

Za  vrijeme glasovanja nisu se  dogodile nikakve  okolnosti oje bi trebalo unijeti  u ovaj 

zapisnik.  

      IV. 

Komisija  za  provođenje tajnog  glasovanja  radi izbor Savjeta mladih  Istarske županije , 

slijedom navedenog , pristupila je  utvrđivanju  glasovanja. 

U izvod  iz  popisa vijećnika  upisano je 45 vijećnika. 

Od upisanih  vijećnika na  glasačkom mjestu, glasovalo je  28 vijećnika. 

Na glasačkom mjestu nije bilo  nevažećoj  glasačkih listića . 

Na glasačkom  mjestu  ostalo je  neupotrijebljeno  17 glasačkih  listića. 

Konstatira se da je  glasovanje  izvršilo  28 vijećnika.  
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Za kandidate za  Savjet mladih Istarske  županije  glasalo je  kako  slijedi : 

1. Monica Devescovi. članica / Bruno  Jurada zamjenik  glasova  28 

2. Gianluca  Draguze, član / Jakov Božiković, zamjenik     glasova  28              

3  Amel Hadžipašić, član / Emil Šetić, zamjenik               glasova  26 

4. Andrej  Jurkoić, član / Nikola Jurković, zamjenik         glasova  28 

5. Dino Kranjc, član / Marino  Drandić, zamjenik             glasova  26 

6. Luka  Laganis, član / Iva Dantignana, zamjenica          glasova   27 

7. Ivan Lukež, član / Dean Županović, zamjenik                 glasova  27 

8. Ivan Sinčić, član/ Matej Fakin, zamjenik                       glasova  26 

9. Ana Žufić, članica / Lea Ivančić, zamjenica                   glasova  28 

Konstatira  se da su izabrani svi  predloženi  članovi i  njihovi  zamjenici u Savjet  mladih  

Istarske  županije. 

U ime   svoje i vaše  čestitam izabranima i  nadam se da će Savjet mladih  uspješno 

djelovati.  

 Ovime je iscrpljen dnevni red.  

 Najavljuje narednu  sjednicu Skupštine Istarske  županije za   1.06.2015. godine, na 

kojoj   bi se  na dnevnom redu  trebao  naći  Proračun. U  slučaju  da bude  nekih promjena 

biti ćete na vrijeme obaviješteni. 

 Zaključuje  20. sjednicu  Skupštine  Istarske  županije. 

 Sjednica  je  zaključena u  14,10  sati. 

 

 

 

ZAPISNIK  VODIO :                                                PREDSJEDNIK SIŽ: 

IVAN KLARIĆ                                          VALTER DRANDIĆ 

 

 

 

 


